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NIECH TA WIELKANOC PRZYNIESIE DO WASZYCH DOMÓW NIE TYLKO PYSZNE POTRAWY I BARWNE PISANKI, 

ALE PRZEDE WSZYSTKIM CIEPŁO RODZINNEJ ATMOSFERY, BLISKOŚĆ NAJBLIŻSZYCH 
ORAZ WSPÓLNE CHWILE PEŁNE UŚMIECHU I WZAJEMNEJ ŻYCZLIWOŚCI.

NIECH W TYM SZCZEGÓLNYM CZASIE, GDY PRZYRODA BUDZI SIĘ DO ŻYCIA, 
KAŻDY Z NAS ODNAJDZIE W SOBIE SIŁĘ I INSPIRACJĘ DO DZIAŁANIA ORAZ  WZAJEMNĄ POMOC I WSPARCIE.

DZIĘKUJĄC ZA WASZE ZAUFANIE I WSPÓŁPRACĘ, 
ŻYCZYMY WAM BŁOGOSŁAWIONYCH ŚWIĄT WIELKANOCNYCH!

Marcin Zawadka Wójt Gminy Słupno wraz z Radnymi Gminy Słupno

karnawał w gminie

wybory samorządowe
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W listopadzie 2014 roku zostałem po raz pierwszy wybrany na Wójta 
Gminy Słupno, dzięki poparciu i zaufaniu mieszkańców, którzy oddali na 
mnie swoje głosy w wyborach samorządowych. Wybierając mnie na go-
spodarza gminy powierzyliście mi zarządzanie Waszymi sprawami z ży-
cia publicznego. jednocześnie zobowiązaliście mnie do gospodarowania 
pieniędzmi  i majątkiem gminy, który jest własnością każdego z Was. 
Wtedy to pierwszy raz złożyłem ślubowanie i zostałem upoważniony do 
reprezentowania Gminy Słupno. Z satysfakcją corocznie przedstawiałem 
Państwu Raport o stanie gminy Słupno, dziś czuję obowiązek przedłożyć 
mieszkańcom sprawozdanie z działalności organów naszej gminy, za okres 
mijającej kadencji 2018-2024. bo to właśnie w tym okresie udało nam się 
zrealizować najwięcej. Wszystko to zawdzięczam zgodzie w Radzie Gminy 
Słupno. nadszedł czas podsumowań efektów naszych wspólnych dzia-
łań. ostatnie pięć lat to czas bardzo intensywnej, systematycznej pracy, 
opartej na ogromnej dyscyplinie finansowej, dla dobra całej gminy oraz 
wszystkich jej mieszkańców. nasze wspólne dokonania są konkretne 
i niezaprzeczalne, są dowodem aktywności władz samorządowych, soł-
tysów, pracowników jednostek organizacyjnych, pracowników urzędu, 
a przede wszystkim dobrej współpracy samorządu z mieszkańcami.
czy Gmina Słupno zmieniła się w ciągi ostatnich pięciu lat? Tak! choć dla 
mnie gmina jest wielkim projektem, nad którym pracuję od 9 lat. Dbam, by 
dla Państwa była przestrzenią, która gwarantuje dobre warunki do życia. 
ja widzę budżety, projekty, kalendarz spotkań, ale jestem również miesz-
kańcem gminy i razem z moimi sąsiadami, przyjaciółmi oraz wszystkimi 
spotkanymi na mojej drodze osobami uczestniczę w jej życiu. Kończącą się 
kadencję można uznać za wyjątkową, która przejdzie do historii. Wyda-
rzyły się bowiem w jej trakcie rzeczy bez precedensu. W 2021 roku  zmie-
rzyliśmy się z powodzią na terenie naszej gminy. Woda zniszczyła zabu-
dowę mieszkalną ale również infrastrukturę gminną. musieliśmy pomóc 
poszkodowanym mieszkańcom a następnie odbudować to co zostało 
zniszczone. Dopiero niedawno zakończyliśmy budowę mostu w Szeligach, 
który został całkowicie zniszczony przez żywioł. musieliśmy sprostać wy-
zwaniom i skutkom wynikającym z Pandemii coViD-19, szyliśmy masecz-
ki, pomagaliśmy sąsiadom, dowoziliśmy zakupy seniorom. 
mijająca kadencja była wyzwaniem. Trudna sytuacja społeczno-gospo-
darcza, rosnąca inflacja, a mimo to udało się nam wspólnie wiele zrobić. 
niespotykane w dotychczasowej historii gminy pozyskane środki ze-
wnętrzne – dofinansowania, mobilizowały do podejmowania szeregu 
ważnych decyzji związanych z rozwojem gminy i realizacją wielu inwesty-
cji.

Wydatki na oświatę i edukację to największa pozycja w budżecie gminy, 
w  2023 roku to prawie 15 mln zł. Zostając Wójtem obiecałem wprowadzić 
stypendia za osiągnięcia naukowe i  są one wypłacane od 2019 roku. Przez 
ostatnie 5 lat  przyznałem uczniom z naszej gminy 420 stypendia w łącz-
nej wysokości prawie ponad 160 tys. zł.

na inwestycje w mijającej kadencji przeznaczone zostało blisko 120 mi-
lionów złotych, w tym pozyskaliśmy ponad 35 mln zł środków zewnętrz-
nych. mimo ponad 5 milionowych strat spowodowanych powodzią 2021 
roku to całkiem niezły wynik. na budowę ponad 20 km dróg gminnych, 
chodników i ścieżek rowerowych w tym dwóch mostów, na terenie gminy 
wydaliśmy blisko 74 miliony złotych, kolejne 20 km dróg gminnych wyre-
montowano za ponad 14mln. złotych. 
W związku z niesłabnącym zainteresowaniem budownictwem jedno-
rodzinnym na terenie Gminy Słupno sukcesywnie jest rozbudowywana  
i modernizowana infrastruktura wodno-kanalizacyjna. Przez 5 lat ostat-

niej kadencji udało się wybudować: około 12 km sieci wodociągowych i po-
nad 7 km sieci kanalizacji sanitarnej, zmodernizowano przepompownie, 
Stacje uzdatniania Wody, oczyszczalnie o łącznej wartości ponad 12 mln zł. 

Dbając o Państwa bezpieczeństwo rozbudowaliśmy również oświetlenie 
uliczne, za blisko 1,5 mln złotych w ciągu ostatnich  5 lat. Łącznie na te-
renie gminy Słupno nocą nasze drogi oświetla blisko 2400 opraw w tym 
200 solarnych. 

Sport i rekreacja to kolejny rozwijający się kierunek w naszej gminie. Po-
wstał „Park nad Słupianką” z licznymi atrakcjami dla wszystkich grup 
wiekowych, boiska do koszykówki  w miszewku Strzałkowskim i boisko 
wielofunkcyjne w cekanowie, boisko  do piłki ręcznej w Wykowie, hala 
sportowa przy Szkole w liszynie. Powstały również nowe place zabaw 
w bielinie, mirosławiu oraz zmodernizowano place zabaw w Słupnie i Gul-
czewie.
W wielu sprawach chcemy sami decydować o naszym otoczeniu, przez 
ostatnie 5 lat wydaliśmy w ramach funduszu sołeckiego blisko 3,3 mln zł.

mieszkańcy nowego Gulczewa  mają do dyspozycji nowo wybudowaną 
świetlicę, tuż obok drugiego już w naszej gminie żłobka. Ponadto w liszy-
nie realizowany jest projekt rozbudowy i termomodernizacji Szkoły Pod-
stawowej, przy udziale środków zewnętrznych w wysokości 4 mln zł.
Gmina Słupno otrzymała 2 mln zł dofinansowania  na montaż instalacji 
oZe na budynkach użyteczności publicznej –projekt ten będzie za chwilę 
realizowany. a te działania wpisują się w ideę samowystarczalności ener-
getycznej Gminy Słupno do której dążymy. Planujemy przy współpracy 
z Polską Spółką Gazownictwa rozszerzyć gazyfikację kolejnych wsi, przy-
gotowując na poziomie gminy rozwiązania umożliwiające inwestycję.  To 
kolejny etap naszej lokalnej transformacji energetycznej polegającej na 
przejściu na niskoemisyjne źródła energii. Dla nas ważna jest ekologia.
należy również podkreślić, iż mimo realizacji tak wielu inwestycji, do któ-
rych musimy zapewnić wkład własny, nie został w obecnej kadencji zacią-
gnięty żaden kredyt.
Podatki lokalne i opłaty, takie jak za wodę czy odpady komunalne, to kosz-
ty ponoszone przez mieszkańców, udało się je utrzymać przez okres całej 
kadencji na najniższym poziomie w regionie. Środków finansowych na in-
westycje szukamy w funduszach zewnętrznych.

Dziękuję mieszkańcom Gminy Słupno za zaufanie, którym mnie obdarzy-
li. Każdego dnia robię wszystko, by nie zawieść pokładanych oczekiwań. 
Z satysfakcją mogę dziś Państwu przedstawić inwestycje i przedsię-
wzięcia, jakie zostały zrealizowane bądź są w trakcje  realizacji. Tablice 
informacyjne, które mogą Państwo zobaczyć w wielu miejscach naszej 
Gminy opisują zadania, do których wykonania zobowiązałem się obejmu-
jąc funkcję Wójta Gmina Słupno. i nie byłoby tego wszystkiego gdyby nie 
mądrość Radnych naszej Gminy. Tylko dzięki zgodzie w Radzie mogliśmy 
zrealizować tak wiele.

oczyszczalnia ścieków

lampy solarne w Słupnie

Pumptruck w Słupnie

Odnowiony plac zabaw w Nowym Gulczewie

Szanowni Panstwo!
gmina słupno
adres: ul. miszewska 8a,
09-472 Słupno, woj. mazowieckie
Tel. 024 267 95 60, fax 024 261 95 38
www.slupno.eu
e-mail: ug@slupno.eu

godziny pracy Urzędu gminy w słupnie
poniedziałek  8.00 - 17.00
wtorek – czwartek  8.00 – 16.00
piątek   8.00 – 15.00

dyżur wójta - przyjęcia interesantów  
w każdą środę od 8.00 - 16.30

numer konta bankowego  
prowadzonego dla dochodów gminy słupno:
22 9011 0005 0002 0981 2000 0020
ViSTula bank Spółdzielczy
SWifT dla przelewów zagranicznych – GoPZPlPW

nip gmina słUpno
774-32-13-464

nip Urząd gminy słUpno 
774-22-93-320

regon 
611015997

numery telefonów:
Sekretariat (24) 267 95 61
biuro obsługi mieszkańca (24) 267 95 60
biuro Rady Gminy (24) 267 95 88

Urząd stanu cywilnego i wydział spraw obywatelskich
(24) 267 95 70

wydział budżetowo – księgowy 
Skarbnik - (24) 267 95 77
Główny księgowy - (24) 267 95 79
Podatki i opłaty lokalne -
(24) 267 95 80; (24) 267 95 79

wydział nieruchomości
i gospodarki komunalnej: 
(24) 267 95 73 
(24) 267 95 71
(24) 267 95 67

wydział inwestycji, infrastruktury i rozwoju:
(24) 267 95 74
(24) 267 95 84
(24) 267 95 91

wydział ochrony Środowiska  
i gospodarki komunalnej
(24) 267 95 81 - naczelnik wydziału
(24) 267 95 62 - woda
(24) 267 95 75 - rolnictwo
(24) 267 95 85 - odpady

kadry:
(24) 267 95 66

promocja i komunikacja społeczna:
(24) 267 95 88

jednostki organizacyjne 
Gminny ośrodek Pomocy Społecznej w Słupnie 
- (24) 261 91 78
Gminna biblioteka Publiczna w Słupnie  
- (24) 266-72-80
Gminny ośrodek Kultury Słupno z/s w cekanowie 
- (24) 386-27-55
Gminny Żłobek w Słupnie
- 728-336-860
Samorządowe Przedszkole „niezapominajka” 
- (24) 260 22 01 

szkoły
Szkoła Podstawowa im. abp. a. j. nowowiejskiego w Słupnie  
- (24) 261-29-28
Szkoła Podstawowa im. małego Powstańca w Święcieńcu
- (24) 260 65 18
Szkoła Podstawowa im. Ziemi mazowieckiej w liszynie
- (24) 261-29-22

„głos słupna” 
Miesięcznik Samorządowy Gminy Słupno. 
Zdjęcia pochodzą z archiwum Urzędu Gminy Słupno.

adres: 
Gminny Ośrodek Kultury w Słupnie z/s Cekanowie, 
ul. Królewska 28a, 09-472 Słupno
Tel.: (24) 386 27 55, 
e-mail: promocja@slupno.eu, 
strona internetowa: www.slupno.eu
redaguje zespół
redaktor naczelny: Agnieszka Ruclak
druk: Drukarnia Szmydt, 
ul. Płocka 38b, 09-500 Gostynin, 
e-mail: szmydt@onet.pl
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Wykowo

Liszyno

Powódź w Gminie w 2021 roku

Borowiczki-Pieńki

zanim objął pan urząd wójta, co była pana największą ambicją po-
lityczną? 
nie miałem ambicji politycznych i nie mam. Szedłem do wyborów jako 
kandydat bezpartyjny i taki pozostaję. cenię sobie niezależność. cały 
czas, przez te dziewięć lat,  skupiałem się raczej na działaniu społecz-
nym, na budowaniu czy też rozbudowywaniu naszej cudownej Gminy.
co w takim razie udało się zrealizować w ciągu tych dwóch kaden-
cji?
udało mi się zebrać wokół siebie osoby zaangażowane w działaniu na 
rzecz rozwoju gminy. Wiele lat temu, jako nikomu nieznany człowiek, 
startowałem z Stowarzyszenia „nasza Gmina Słupno” w wyborach. 
Teraz patrząc na to wszystko z perspektywy czasu pewny jestem, że 
wspólnie dużo zrobiliśmy. Gmina rozwija się i jest atrakcyjna dla obec-
nych oraz nowych mieszkańców. Potwierdzają to ostatnie rankingi. 
jesteśmy wśród gmin województwa mazowieckiego już na 21 miejscu 
w kraju jako „Gmina Dobra do Życia”. ostatnio gratulował nam tej po-
zycji Prezydent miasta Płocka.
jakie były trzy największe wyzwania, z którymi musiał pan zmierzyć 
się podczas pełnienia funkcji wójta w minionych dwóch kadencjach?

Pierwsze wyzwanie to trudna współpraca z ówczesną Radą Gminy 
Słupno, która nie akceptowała wyboru przez mieszkańców mojej oso-
by na wójta. Po referendum mieszkańcy dali mi duży kredyt zaufania 
i mam nadzieję, że ich nie zawiodłem. Kolejne wyzwania to powódź, 
która nawiedziła nas w lipcu 2021 roku. Zniszczyła wiele dróg, most 
i infrastrukturę, którą przez lata budowaliśmy, uszkadzając często 
także prywatne mienie. musieliśmy szybko włączyć się w proces od-
budowy w trakcie trwającego roku budżetowego. Dopiero skończy-
liśmy odbudowę mostu i dróg dojazdowych w Szeligach. Pandemia 
covid to kolejne wyzwanie: wokół zamknięte urzędy, sklepy, instytu-
cje, praca zdalna. Tu również urząd Gminy zdał egzamin organizując 
wsparcie dla mieszkańców w dostępie do testów, środków ochrony, 
szczepień i mając wciąż otwarty urząd. Za chwilę wojna na ukrainie, 
szalejąca inflacja i rosnące ceny materiałów budowlanych. mieliśmy 
rozstrzygnięte przetargi a Wykonawcy chcieli rozwiązywać umowy. 
Pamiętajmy, że nasz budżet gminy nie rósł w tempie inflacji. Zatem 
to było kolejne mocne wyzwanie, żeby doprowadzić do końca trwają-
ce inwestycje trzeba było zrezygnować z niektórych przedsięwzięć. 
Dużo mógłbym tu opowiadać. nie jestem jednak w stanie zamknąć 
w trzech wyzwaniach dziewięciu lat.
z których osiągnięć jako wójt jest pan najbardziej dumny?
najbardziej jestem dumny z tego, że po kilku latach wspólnej pracy 

udało nam się zmienić naszą Gminę na lepsze miejsce do życia. Dziś 
wielu ludzi wybiera Słupno na swoją małą ojczyznę. Tu jest nie tylko 
pięknie, ale życzliwie. Zrozumiałem, że w dążeniu do osiągnięcia celu, 
a mam tu na myśli dobro gminy i mieszkańców, trzeba rozmawiać 

ze wszystkimi na scenie politycznej. Dziś spotykam się z przedsta-
wicielami każdej partii, rozmawiamy, składamy wnioski o dofinanso-
wanie i otrzymujemy często największe środki w powiecie. ale tego 
wszystkiego nie byłoby, gdyby nie współpraca ponad podziałami. 
Potrafię usiąść do stołu z każdym i działać na wspólne dobro miesz-
kańców. Dzięki temu udało nam się przebudować infrastrukturę dro-
gową w prawie całej południowej części gminy. mówię prawie całą, 
bo zostało Rydzyno, którym mam nadzieje, że już wkrótce będzie-
my mogli się pochwalić. Też dzięki pozyskanym środkom. Dzięki tym 
wspomnianym rozmowom odbudowaliśmy gminę po powodzi, most 
w Szeligach, orlik lekkoatletyczny, stworzyliśmy Park „nad Słupian-
ką” z pumptruckiem, powstały nowe drogi, trzy duże ulice w nowym 
Gulczewie, żłobek w Słupnie i nowym Gulczewie oraz trwa rozbudo-
wa szkoły w liszynie. Ponadto udało mi się skupić wokół siebie Ze-

spół profesjonalnych urzędników, ludzi gotowych służyć jak najlepiej 
mieszkańcom. nasz urząd jest wizytówką w powiecie, to widać i obcy 
ludzie o tym mówią. Właśnie z tego jestem dumny, z tej współpracy 
na wielu płaszczyznach. 
czy była jakaś sytuacja lub decyzja, której pan żałuje lub którą 
chciałby pan zmienić patrząc wstecz?
nie rozpamiętuję minionych dni, odważnie idę na przód i stawiam so-
bie nowe cele. na pewno jest coś co inaczej bym dziś zrobił ale jaki 
to ma sens teraz o tym wspominać. Każda nasza decyzja pociąga za 
sobą jakieś działanie, które potem ma skutki w innych obszarach. 

gmina słUpno jesT doskonałym 
miejscem do życia
o wyzwaniach i sUkcesach, z kTórymi zmierzył się przez dziewięć laT
oraz o planach na przyszłoŚć opowiada wójT marcin zawadka.
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Nowy samochód dla OSP Cekanowo

Rada Społeczno - Gospodarcza

Koło Gospodyń Wiejskich w Barcikowie

można by też powiedzieć, że jeśli nie popełniłbym jakiegoś błędu, 
nie osiągnąłbym tego co dziś mamy. Więc nie ma sensu sięgać dziś  
wstecz 
jakie były największe lekcje, które pan wyciągnął z pełnienia 
funkcji wójta?
Do osiągnięcia sukcesu potrzebna jest zgoda i współpraca. nawet 
w naszej Gminie, Gminie niezwykłych ludzi, gdzie jest tak wiele 
osobowości. Drugim ważnym aspektem jest pokora. Pokora wobec 
innych ludzi, mijającego czasu, własnych ograniczeń. i ostatnia kwe-
stia, może frazes, ale w życiu, w samorządzie oparciem dla ciebie 
w trudnych chwilach powinna być najbliższa Rodzina, żona, dzieci.
jak pan ocenia zaangażowania społeczności lokalnej w proces po-
dejmowania decyzji w ciągu tych dwóch kadencji?
bez zaangażowania naszych mieszkańców nie było by tego wszyst-
kiego. To oni tworzą tę Gminę i oni swoją mądrością nas wspierają. 
ich głos jest dla mnie najważniejszy. niestety często potrzeby są 
ogromne, oczekiwania jeszcze większe, a środki ograniczone. Dlate-
go czasem to może wyglądać, że jakiś obszar jest przeze mnie czy 
radnych zaniedbany, zapomniany. bo z takimi stwierdzeniami też się 
spotykam. jednak to nie jest prawda. my nie możemy zrobić wszyst-
kiego naraz. Gmina Słupno to 8tys. mieszkańców a jeszcze więcej 
potrzeb. Tego nie da się zrealizować w rok a nawet w dziewięć lat. 
Trzeba działać sukcesywnie. od początku, kiedy zostałem Wójtem 
otworzyłem się na dialog z mieszkańcami: można zawsze do mnie 
przyjść, porozmawiać, od lat spotykam się cyklicznie z mieszkańcami 
w sołectwach, rozmawiam z nimi też podczas spacerów czy codzien-
nych zakupów. Każdy głos jest ważny i brany pod uwagę, tylko cza-
sem trzeba dłużej poczekać na jego realizację.
czy są jakieś projekty lub inicjatywy, które pan planuje kontynu-
ować lub rozwinąć po zakończeniu drugiej kadencji jeśli pan na 
trzecią kadencję zostanie wybrany?
Priorytetem było i jest dla mnie to, żeby Gmina Słupno się rozwija-
ła. o ten rozwój trzeba zabiegać w trybie ciągłym czyli z dużym wy-
przedzeniem należy myśleć o kierunkach rozwoju Gminy, zwłaszcza 
w kontekście możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych.  a jak 
powszechnie wiadomo Gmina Słupno jest w tym bardzo dobra. Wraz 
z moim zespołem zadbaliśmy o to, aby Gmina Słupno miała otwartą 
drogę do pozyskiwania dofinansowań zewnętrznych, poprzez udział 
w programach i strategiach regionalnych, niezbędnych do uzyskania 
środków z funduszy europejskich czy KPo.  Są tam wpisane progra-
my i zadania gminne do realizacji w następnych latach. oczywiście 
te zadania są filarami rozwoju gminy dla mnie i chciałbym je realizo-
wać. To Program Rozwoju infrastruktury   Drogowej – projekty dro-
gowe które już realizujemy i ponad 10 nowych zadań budowy dróg 
na rozwijających się nowych osiedlach mieszkaniowych. Ponadto jest  
Program   Rozwoju   infrastruktury   Rowerowej to nowe ścieżki ro-
werowe wzdłuż dróg gminnych i powiatowych. Docelowo chciałbym 
żeby można było dotrzeć rowerem do każdego zakątka naszej gminy.  
Kolejne priorytety to program, który jest bliski mojemu sercu czyli 
eko- Słupno. Tutaj też mamy już osiągnięcia, ale chciałbym kontynu-
ować prace przy przemianie gminy Słupno w gminę samowystarczal-
ną energetycznie, czy wprowadzić gospodarkę o obiegu zamkniętym 
poprzez zagospodarowanie osadów ściekowych i odpadów organicz-
nych odbieranych od mieszkańców gminy (tzw. bio) poprzez prze-
dłużenie linii produkcyjnej oczyszczalni ścieków.  To da oszczędno-
ści i gminie i jej mieszkańcom. Trwają prace przy rozbudowie szkoły 
w liszynie, i chciałbym już we wrześniu przekazać klucze do nowych 
sal lekcyjnych uczniom i przedszkolakom. W planach mam budowę 
świetlic wiejskich w Samborzu i Rydzynie, Słupieńskie centrum Kul-
tury czy centrum opiekuńczo-mieszkalnego, na które otrzymaliśmy 
dofinansowanie i właśnie przygotowywane są dokumenty do prze-
targu. Poza tym chcemy stopniowo dokonywać gazyfikacji kolejnych 
wsi, przygotowując warunki do inwestycji dla Polskiej Spółki Gazow-
nictwa. To jest kolejny etap transformacji energetycznej gminy, po-
legający na przejściu na niskoemisyjne źródła energii. a my chcemy 
być Gminą ekologiczną. jak Pani widzi wiele planów i działań proin-
westycyjnych, proekologicznych i prospołecznych. no i moje marze-
nie – obwodnica Słupna. nie możemy dopuścić do przebudowy DK62  
i bezsensownego podziału Gminy.
jakie były najważniejsze aspekty współpracy z innymi instytucja-
mi i podmiotami w ciągu tych dwóch kadencji?
myślę, że największa współpraca rozwija się ze strażakami z na-
szych ochotniczych Straż Pożarnych. mamy sześć jednostek i każda 
z nich wzięła udział pomocy podczas powodzi, o której wspomnia-
łem. Pomagali mieszkańcom odpompowywać wodę, ratowali ludzi 
i zwierzęta z podtopionych terenów. oprócz tego na co dzień zawsze 
pomagają nam wszystkim ratując życie podczas wypadków czy po-
żarów. Dlatego ja i rada zawsze wspieramy ochotników w zaspo-
kajaniu ich potrzeb poprzez zakup niezbędnego sprzętu, składając 
wnioski na dofinansowanie czy też promocję akcji frekwencyjnych. 
jestem też dumny z utworzenia Rady Społeczno-Gospodarczej jako 
ciała doradczego. Współpracujemy już od ośmiu lat z dużymi sukce-
sami, wypracowaliśmy sobie wspólne cele jak np. obniżenie podatku 
od transportu. utworzyliśmy również Radę Seniorów, która bardzo 
aktywnie działa na terenie gminy. Pozyskujemy środki na jej działal-
ność, organizujemy wydarzenia i wyjazdy. W ostatnim czasie coraz 
prężniej działają Koła Gospodyń Wiejskich, które włączają się w na-
sze akcje społeczne chociażby ostatni „Tłusty czwartek”. Współpra-
cujemy również ze Związkiem Gmin Regionu Płockiego czy Związ-

kiem Samorządów Polskich – każda z tych instytucji odcisnęła piętno 
na funkcjonowaniu naszej Gminy. Pomysły, wymiana doświadczeń, 
wsparcie w realizacji zamierzeń to są bezcenne wartości. Trudno 
w kilku zdaniach wskazać te ważne i ważniejsze.  
czy był moment, który szczególnie utkwił panu w pamięci w ciągu 
dwóch kadencji?
Dużo było takich szczególnych chwil. Każdy sukces kończący się pod-
pisaniem umowy o dofinansowanie jest dla mnie znaczący. ciężko 
jest wymienić jedną chwilę ale jakbym miał się cofnąć wstecz to chy-
ba najbardziej satysfakcjonujące było otwarcie pierwszego żłobka 
w gminie wiejskiej. To był taki pierwszy sukces po ponownych wy-
borach do rady gminy, kiedy to członkowie Stowarzyszenia „nasza 
Gmina Słupno” dostali większość mandatów. Wtedy uwierzyłem, 
że mogę zrealizować swoje założenia wyborcze i rozwijać tę gminę 
dzięki zgodzie w nowej radzie. Potem były kolejne wybory, w któ-
rych również mieszkańcy nam zaufali. Dlatego właśnie, że jest zgoda 
i współpraca w Radzie Gminy nasze Słupno pięknieje i jest doskona-
łym miejscem do życia, bo dzięki zgodzie możemy razem więcej.
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Słupno- Województwo mazowieckie, będące sercem Polski, od lat 
dąży do zapewnienia równomiernego rozwoju swoich terenów. Rok 
2023 przyniósł kolejne kamienie milowe w tym procesie, widoczne 
głównie w obszarach infrastruktury, edukacji, sportu, opieki społecz-
nej oraz ochrony środowiska. 
Realizacja projektów drogowych na terenie gminy Słupno stanowi 
istotny krok naprzód dla lokalnej społeczności. Dzięki dotacji wyno-
szącej 3 miliony złotych, udało się zrealizować budowę ulicy Zagłoby 
w nowym Gulczewie. Dodatkowo, w ramach projektu „arkadia ma-
zowiecka”, przebudowano drogę gminną w m. liszyno-Słupno, wraz 
z mostem i infrastrukturą, otrzymując wsparcie w wysokości 1 mi-
liona złotych. Te inwestycje nie tylko poprawiają komfort mieszkań-
ców, ale także sprzyjają rozwojowi gospodarczemu regionu.
inwestycje w edukację mają kluczowe znaczenie dla rozwoju spo-
łecznego i gospodarczego regionu. Rozbudowa Szkoły Podstawowej 
im. Ziemi mazowieckiej w liszynie, sfinansowana kwotą 2,3 miliona 
złotych, to kolejny krok w zapewnieniu wysokiej jakości edukacji dla 
młodych mieszkańców mazowsza.
W trosce o środowisko i zdrowie publiczne, radni województwa 
wspierają inicjatywy mające na celu poprawę jakości powietrza. 
Ponad 10,3 miliona złotych trafiło do 141 projektów mazowieckich 
miast i gmin, obejmujących audyty energetyczne, akcje edukacyjne, 
badania jakości powietrza czy zakup systemów monitorowania. Gmi-
na Słupno również dostrzega tę potrzebę, przeznaczając środki na 
„eko-Słupno” – program dbania o czystą przestrzeń, w tym na zakup 
specjalistycznej zamiatarki ciągnikowej.
Program „mazowsze dla sportu 2023” wspiera inwestycje w infra-
strukturę sportową, umożliwiając mieszkańcom mazowsza aktywne 
spędzanie czasu wolnego. Realizacja projektów, takich jak budowa 
boiska wielofunkcyjnego w ośrodku Rekreacyjno-Sportowym w ce-
kanowie, jest istotnym krokiem w kierunku promocji zdrowego stylu 
życia i integracji społecznej.
Programy „mazowsze dla seniorów” oraz „mazowsze dla straży po-
żarnych” są dowodem troski samorządu o najbardziej potrzebujące 
grupy społeczne. Dofinansowanie inicjatyw skierowanych do se-
niorów, takich jak kurs rzeźbienia w warzywach i owocach czy akcja 
adopcyjna zwierząt, oraz wsparcie dla jednostek straży pożarnej 
w zakupie sprzętu ratowniczego i modernizacji strażnic, pokazują 
zaangażowanie w tworzenie bezpiecznej i przyjaznej dla wszystkich 
społeczności lokalnych.
W latach 2020-2022 kontynuowano te wysiłki, podejmując szereg 
inwestycji mających na celu poprawę życia mieszkańców i stymulo-
wanie rozwoju gospodarczego. jednym z kluczowych obszarów inwe-
stycji w roku 2022 było rozbudowanie i modernizacja infrastruktu-
ry drogowej. Projekt „arkadia mazowiecka” przyniósł przebudowę 
drogi gminnej w miejscowości liszyno-Słupno, wraz z remontem 
mostu i infrastruktury, uzyskując wsparcie finansowe w wysokości 
500 000,00 zł. Dodatkowo, budowa ulic Wawrzyńca Sikory, mięto-
wej i migdałowej w liszynie, stanowiła istotny element modernizacji 
dróg dojazdowych do gruntów rolnych, uzyskując dotację w wysoko-
ści 224 000,00 zł. Te inwestycje mają istotne znaczenie dla poprawy 
komunikacji lokalnej i rozwoju gospodarczego obszaru.
mazowiecki instrument Wsparcia infrastruktury Sportowej „mazow-
sze dla sportu 2022” przyniósł wsparcie dla projektu „Zagospoda-
rowanie terenu parku nad Słupianką”, otrzymując dotację ogółem 
w wysokości 242 729,83 zł. inwestycje w infrastrukturę sportową są 

kluczowe dla promocji zdrowego stylu życia i integracji społecznej, 
stanowiąc istotny element rozwoju lokalnej społeczności.
W roku 2021 inwestycje skierowano głównie na rozwój kultury 
i oświaty. Realizacja projektu „budowa żłobka i świetlicy-klubu 
w miejscowości nowe Gulczewo” stanowiła ważny krok w zapewnie-
niu opieki i edukacji dla najmłodszych mieszkańców regionu, uzysku-
jąc dotację w wysokości 829 971,00 zł. inwestycje te mają istotne 
znaczenie dla rozwoju społeczności lokalnych oraz zapewnienia rów-
nych szans dla wszystkich mieszkańców.
W roku 2020 podjęto działania mające na celu przeprowadzenie in-
wentaryzacji indywidualnych urządzeń grzewczych na terenie Gminy 
Słupno, wraz z opracowaniem audytów energetycznych dla 2 budyn-
ków użyteczności publicznej. Projekt ten, uzyskując dotację w wyso-

kości 101 598,00 zł, ma kluczowe znaczenie dla poprawy efektywno-
ści energetycznej i ochrony środowiska.
inwestycje w latach 2020-2023 pokazują zaangażowanie władz wo-
jewództwa mazowieckiego w promocję równomiernego rozwoju re-
gionu. inwestycje w infrastrukturę, edukację, ochronę środowiska, 
sport, wsparcie seniorów i straży pożarnej są nie tylko wyrazem tro-
ski o obecną społeczność, lecz także inwestycją w przyszłość regio-
nu. Wartość tych inwestycji przekłada się na poprawę jakości życia 
mieszkańców i stanowi istotny krok w kierunku budowy lepszego 
i bardziej zrównoważonego mazowsza.

wiesław raboszuk 
wicemarszałek województwa mazowieckiego

największe doFinansowania w powiecie
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rusza kolejna, siódma już edycja programu sterylizacji i kastracji psów 
i kotów należących do mieszkańców gminy słupno. 
nabór wniosków w ramach kolejnej, siódmej już edycji programu steryli-
zacji i kastracji psów i kotów należących do mieszkańców Gminy Słupno, 
rozpoczyna się 1 kwietnia 2024 roku. Zadanie „Zapobieganie bezdom-
ności zwierząt w Gminie Słupno” współfinansowano ze środków Samo-
rządu Województwa mazowieckiego „mazowiecki Programu Wsparcia 
Zapobiegania bezdomności Zwierząt – mazowsze dla zwierząt 2024”. 
Pozostałe koszty ponosi Gmina Słupno.
celem programu jest popularyzacja tej najbardziej skutecznej i humani-
tarnej metody ograniczenia nadmiernej populacji zwierząt domowych 
(szczególnie psów i kotów), co ma bezpośrednie przełożenie na ilość 
zwierząt niechcianych, trafiających do schronisk.
do kiedy będzie można skorzystać z programu?
Sterylizacja i kastracji psów i kotów prowadzona będzie przez urząd Gmi-
ny Słupno do 25 października 2024 r. lub do wyczerpania środków finan-
sowych przeznaczonych na ten cel.
gdzie w gminie słupno można skorzystać z bezpłatnej sterylizacji i 
kastracji psa i kota?
Z usługi można skorzystać w gabinecie weterynaryjnym „ZWieRZaK” 
małgorzata Kikolska ul. Wiejska 24, 09-472 cekanowo
Koszt zabiegu ponosi Gmina Słupno przy 50% dofinansowania ze środ-
ków Samorządu Województwa mazowieckiego. akcja dotyczy zwierząt 
powyżej 6. miesiąca życia oraz kwalifikujących się do znieczulenia ogól-
nego.
za co zapłaci (sfinansuje), a za co nie zapłaci gmina?
gmina finansuje:
1. wykonanie standardowego zabiegu sterylizacji/kastracji
 w narkozie infuzyjnej,
2. wszczepienie transpondera („czipa”) zwierzęciu wcześniej
 nieoznakowanemu,

3. zapewnienie psu/kotu opieki pooperacyjnej do czasu
 wybudzenia z narkozy, w tym podanie środka
 przeciwbólowego i antybiotyku,
4. wizytę kontrolną w siedzibie zakładu leczniczego dla zwierząt  
 obejmującą badanie kliniczne oraz zdjęcie szwów.
5. zapewnienia przez gabinet weterynaryjny kaftanika
 pooperacyjnego lub kołnierza dla zwierzęcia. 
gmina nie finansuje:
1. zabiegów przygotowujących zwierzę do zabiegu
 sterylizacji/kastracji (np. odrobaczenie, szczepienie,
 odpchlenie),
2. opieki stacjonarnej po wykonanym zabiegu, ani dodatkowego  
 leczenia w razie nieprzewidzianych powikłań wynikających
 np. z samookaleczenia się zwierzęcia z powodu
 niedopilnowania przez właściciela (wygryzanie szwów),
 bądź wystąpienia uczulenia na szwy.
co trzeba zrobić, aby skorzystać z zabiegu finansowanego
przez gminę ?
1. Wypełnić formularz – Wniosek właściciela o wykonanie
 zabiegu sterylizacji/kastracji* psa/kota* na koszt gminy
 w 2024 roku, w ramach Programu. 
2. udać się z wypełnionym formularzem do Wydziału
 nieruchomości i ochrony Środowiska urzędu Gminy
 w Słupnie przy ul. miszewskiej 8a, pok. 4, celem wstępnej
 weryfikacji wniosku. miejsce zamieszkania właściciela
 zwierzęcia ustala się na podstawie przedstawionego dowodu 
 ożsamości oraz dokumentu potwierdzającego zamieszkanie
 na terenie Gminy Słupno i weryfikowane jest w ewidencjach
 prowadzonych przez tutejszy urząd. W przypadku, gdy zabieg
 będzie dotyczyć psa, należy okazać dokument potwierdzający
 aktualne szczepienie przeciwko wściekliźnie.

3. Po pozytywnej weryfikacji formularza urząd Gminy wyda
 skierowanie, z którym należy udać się do gabinetu
 weterynaryjnego „ZWieRZaK” w cekanowie, gdzie
 po wizycie kwalifikacyjnej zostanie ustalony termin zabiegu
 sterylizacji/kastracji zwierzęcia.
Warunkiem udziału w Programie jest ujęcie wszystkich zwierząt podle-
gających zabiegowi sterylizacji bądź kastracji w gminnym systemie iden-
tyfikacji zwierząt. W związku z powyższym, psy i koty, które do tej pory 
nie zostały oznaczone elektronicznym „czipem”, w dniu przeprowadza-
nego zabiegu sterylizacji/kastracji będą dodatkowo oznakowane. Zabieg 
polega na wstrzyknięciu za pomocą specjalnej strzykawki mikroskopij-
nego procesora (transpondera) pod skórę psa lub kota i jest całkowicie 
bezpieczny dla zwierzęcia.
ważne! o czym trzeba pamiętać?
•	 podczas zabiegu suki i kotki nie mogą być w trakcie cieczki/rui;
•	 od ostatniego szczepienia muszą upłynąć co najmniej 2 tygodnie;
•	 minimum 12 godzin przed zabiegiem nie należy karmić zwierzęcia – 

podajemy tylko wodę do picia;
•	 należy przestrzegać zaleceń pooperacyjnych przekazanych przez 

lekarza weterynarii;
•	 dla zachowania bezpieczeństwa zaleca się, aby koty dostarczane na 

zabieg i po zabiegu przewożone były w transporterach.
Potwierdzenie prawa do uczestnictwa w Programie przez pracownika 
urzędu nie gwarantuje miejsca i wykonania zabiegu w wybranym gabine-
cie. Z wydanym w urzędzie skierowaniem należy udać się do wskazanego 
gabinetu weterynaryjnego w celu ustalenia terminu zabiegu. Gmina nie 
ponosi odpowiedzialności za przyjęty przez realizatora (gabinet wetery-
naryjny) harmonogram wykonywania zabiegów oraz sposób jego prze-
prowadzenia i wynikłe w jego wyniku powikłania. Wszelkie roszczenia z 
tego tytułu winny być kierowane do wykonawcy zabiegu.

dominika kacprzyńska

bezpłaTna sTerylizacja 
i kasTracja psów i koTów 
właŚcicielskich 

bioodpady albo do komposTownika, 
albo do brązowego worka
W roku 2023 z terenu naszej  gminy odebrano 1259 ton bioodpadów. 
To ponad 10% więcej niż w roku 2022. Koszt odbioru i zagospodaro-
wania tylko tej frakcji odpadów to ponad milion złotych rocznie.
najlepszym rozwiązaniem w przypadku bioodpadów jest zagospoda-
rowanie ich
w miejscu powstawania, czyli kompostowanie w przydomowych 
kompostownikach.
W gminie Słupno mieszkańcy mogą skorzystać z jednej z wyższych 
w kraju, bo aż 20% ulgi za kompostowanie we własnym zakresie. 
Z takiego rozwiązania korzysta blisko połowa właścicieli nierucho-
mości z terenu gminy.
mieszkańcy, którzy zdecydowali, że będą oddawać odpady bio po-
winni je gromadzić
w brązowych workach. niestety duża część odpadów bio znajduje się 
w pojemnikach do gromadzenia odpadów pozostałych po segregacji. 
Trafiają tam najczęściej obierki
z ziemniaków i innych warzyw, obierki z owoców, skorupki jaj, zepsu-

te owoce i warzywa.
Ten nieprawidłowy sposób gromadzenia bioodpadów powoduje 
wzrost masy odpadów zmieszanych. a tych powinno być w strumie-
niu odpadów jak najmniej. Duża ilość odpadów zmieszanych to więk-
sze koszty odbioru odpadów i mniejsza szansa na osiągnięcie wy-
maganych poziomów recyklingu, a w konsekwencji wzrost opłat za 
odpady. odpadów bio, które trafią do pojemnika na odpady zmiesza-
ne praktycznie nie da się odzyskać. Tracimy więc szansę na recykling 
tych odpadów, z których przy prawidłowym gromadzeniu, mógłby 
powstać biogaz oraz kompost, czyli doskonały naturalny nawóz.
Zbliża się wiosna, więc odpadów zielonych będzie coraz więcej. Za-
chęcamy
do kompostowania bioodpadów w przydomowych kompostowni-
kach. a do mieszkańców, którzy oddają odpady bio apelujemy o ich 
właściwą segregację.

agnieszka nowakowska - sujka
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jeśli właśnie zastanawiasz się nad nowym domownikiem i nie jest ci 
obojętny los porzuconych zwierząt, Gmina Słupno ma propozycję: nie 
kupuj – adoptuj!
adopcja psa to duża odpowiedzialność, dlatego ważne jest, by decy-
zja o przygarnięciu do siebie nowego zwierzęcia nie była podejmowa-
na pod wpływem chwili, lecz była wyborem poważnym i przemyśla-
nym – pamiętaj, że Twój czworonożny przyjaciel spędzi razem z Tobą 
wiele lat wspólnego życia. 
osoby zainteresowane adopcją psa mogą kontaktować się z urzę-
dem Gminy w Słupnie pod numerem telefonu: (24) 267-95-75 bądź 
bezpośrednio ze schroniskiem ośrodek opieki nad Zwierzętami 
w Węgrowie, 86-302 Węgrowo 4 tel. 56 46 46 100; e-mail: schroni-
sko.wegrowo@gmail.com, facebook: ośrodek opieki nad Zwierzęta-
mi w Węgrowie k/ G-dza
Poniżej prezentujemy bezdomne zwierzęta odłowione z terenu na-
szej gminy, które trafiły do schroniska dla zwierząt. 
Zwierzęta znajdują się pod stałą opieką weterynaryjną, są zaszcze-
pione przeciwko chorobom zakaźnym, odrobaczone i wysterylizowa-
ne oraz zaczipowane.

kori 
numer ewidencyjny: 443/23
status: oczekuje na adopcję
imię: kori
w typie rasy: mieszaniec
przypuszczalna data urodzenia: sierpień 2021
płeć: samica
kastracja/sterylizacja: Tak
oznakowany: Tak
szczepienia: Tak
waga: 7,7 kg
znaleziony: mirosław gm. słupno
data przyjęcia: 13.12.2023

Tyrcia 
numer ewidencyjny: 199/23
status: oczekuje na adopcję
imię: Tyrcia
w typie rasy: mieszaniec
przypuszczalna data urodzenia: wrzesień 2021
płeć: samica
kastracja/sterylizacja: Tak
oznakowany: Tak
szczepienia: Tak
waga: 10,8 kg
znaleziony: ulica poprzeczna w liszynie gm. słupno
data przyjęcia: 04.04.2023

manio  
numer ewidencyjny: 308/23
status: oczekuje na adopcję
imię: manio
w typie rasy: mieszaniec
przypuszczalna data urodzenia: sierpień 2021
płeć: samiec
kastracja/sterylizacja: Tak
oznakowany: Tak
szczepienia: Tak
waga: 21,5 kg
znaleziony: ulica działkowa w starym gulczewie gm. słupno
data przyjęcia: 01.08.2023

lando  
numer ewidencyjny: 456/23
status: oczekuje na adopcję
imię: lando
w typie rasy: mieszaniec
przypuszczalna data urodzenia: grudzień 2013
płeć: samiec
kastracja/sterylizacja: Tak
oznakowany: Tak
szczepienia: Tak
waga: 12,2 kg
znaleziony: liszyno gm. słupno
data przyjęcia: 23.12.2023

Fredzia  
numer ewidencyjny: 423/23
status: oczekuje na adopcję
imię: Fredzia
w typie rasy: mieszaniec
przypuszczalna data urodzenia: listopad 2019
płeć: samica
kastracja/sterylizacja: Tak
oznakowany: Tak
szczepienia: Tak
waga: 10,3 kg
znaleziony: liszyno gm. słupno
data przyjęcia: 22.11.2023

kolcio  
numer ewidencyjny: 198/23
status: oczekuje na adopcję
imię: kolcio
w typie rasy: mieszaniec
przypuszczalna data urodzenia: maj 2016
płeć: samiec
kastracja/sterylizacja: Tak
oznakowany: Tak
szczepienia: Tak
waga: 10,9 kg
znaleziony: ulica poprzeczna w liszynie gm. słupno
data przyjęcia: 04.04.2023

noki  
numer ewidencyjny: 422/23
status: oczekuje na adopcję
imię: noki
w typie rasy: mieszaniec
przypuszczalna data urodzenia: lipiec 2014
płeć: samiec
kastracja/sterylizacja: Tak
oznakowany: Tak
szczepienia: Tak
waga: 10,8 kg
znaleziony: liszyno gm. słupno
data przyjęcia: 22.11.2023

poznaj      pokochaj     adopTUj    
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inFormacja o kwaliFikacji 
wojskowej

niezwykłe walenTynki
w naszej gminie

Wójt Gminy Słupno w oparciu o rozporządzenie ministra obrony 
narodowej z dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie kwalifikacji wojskowej 
i rozporządzenie ministra obrony narodowej z dnia 10 listopada 2023 r. 
w sprawie przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2024 r. informuje 
mieszkańców iż, w okresie od 1 lutego 2024 r. do 30 kwietnia 2024 r. 
przeprowadzona zostanie na terenie województwa mazowieckiego 
kwalifikacja wojskowa, natomiast dla osób z terenu gminy Słupno 
kwalifikacja wojskowa odbędzie się w dniach 8, 11 i 19 marca 2024 r.
 
celem kwalifikacji wojskowej jest wprowadzenie danych do ewidencji 
wojskowej oraz określenie zdolności fizycznej i psychicznej do pełnienia 
służby wojskowej osób podlegających obowiązkowi stawienia się do 
kwalifikacji wojskowej oraz tych, które zgłosiły się w trybie ochotniczym 
do pełnienia służby wojskowej, a mają ukończony 18 rok życia. Za 
przeprowadzenie kwalifikacji wojskowej na terenie powiatu odpowiada 
starosta.

Kwalifikacja wojskowa ogłaszana jest przez wojewodę na obszarze 
województwa w drodze obwieszczenia. ogłasza się ją nie później niż na 
14 dni przed dniem jej rozpoczęcia.
osoby podlegające obowiązkowi stawienia się do kwalifikacji wojskowej 
wzywane są przez Wójta Gminy Słupno za pomocą wezwań, które należy 
doręczyć tym osobom co najmniej na 7 dni przed wyznaczonym terminem 
stawiennictwa. jeżeli z ważnych przyczyn osoba wezwana nie może 
stawić się w wyznaczonym terminie, zobowiązana jest zawiadomić o tym 
Wójta Gminy Słupno. Powinna to zgłosić najpóźniej w dniu, w którym 
była zobowiązana do stawienia się do kwalifikacji wojskowej oraz podać 
przyczyny, które nie pozwalają jej na to stawiennictwo. Wójt określi nowy 
termin stawiennictwa.

Do kwalifikacji wojskowej są obowiązani stawić się w określonym terminie 
i miejscu mężczyźni, którzy w danym roku kalendarzowym kończą 19 lat.

Ponadto obowiązkowi stawienia się do kwalifikacji wojskowej podlegają 
kobiety posiadające kwalifikacje przydatne do służby wojskowej oraz 
kobiety pobierające naukę w celu uzyskania tych kwalifikacji, określone 
w Rozporządzeniu Rady ministrów z dnia 13 lipca 2023 r. w sprawie 
wskazania grup kobiet poddawanych obowiązkowi stawienia się do 
kwalifikacji wojskowej.

obowiązek stawiennictwa trwa do końca roku kalendarzowego, w którym 
osoba objęta tym obowiązkiem kończy 60 lat życia. Do kwalifikacji 
wojskowej mogą się zgłosić również ochotnicy, jeżeli ukończyli co najmniej 
18 lat życia, w tym kobiety, niezależnie od posiadanych kwalifikacji 
i wykształcenia, do końca roku kalendarzowego, w którym kończą 60 lat.

Wykaz roczników i grup osób podlegających wezwaniu w 2024 r. określa 
Rozporządzenie ministra obrony narodowej z dnia 10 listopada 2023 r. 
w sprawie przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2024 roku.

Uwaga:
można zwolnić z obowiązku osobistego stawiennictwa do kwalifikacji 

wojskowej osoby:
•	 w	stosunku	do	których	orzeczono	całkowitą	niezdolność	do
 pracy w gospodarstwie rolnym na podstawie ustawy
 z dnia 20 grudnia 1990 r. o ubezpieczeniu społecznym rolników,
•	 lub	uznane	za	całkowicie	niezdolne	do	pracy	na	podstawie
 ustawy z dnia 17 grudnia 1998 r. o emeryturach i rentach
 z funduszu ubezpieczeń Społecznych,
•	 zaliczone	do	osób	o	znacznym	stopniu	niepełnosprawności
 albo o umiarkowanym stopniu niepełnosprawności
 w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 r.  
 o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób
 niepełnosprawnych. 
•	 w	przypadku	skutecznego	doręczenia	Wójtowi	Gminy	Słupno			
 orzeczenia albo wypisu z treści orzeczenia lub dokumentacji
 medycznej stwierdzającej tę niezdolność
 lub niepełnosprawność, na podstawie których można określić
 zdolność tych osób do służby wojskowej. W tym wypadku
 należy także poinformować szefa wojskowego centrum
 rekrutacji na piśmie albo za pomocą środków komunikacji
 elektronicznej w rozumieniu art. 2 pkt 5 ustawy
 z dnia 18 lipca 2002 r. o świadczeniu usług drogą elektroniczną
 o tym doręczeniu.

ważne:
W przypadku gdy osoba, której nadano kategorię zdolności do służby 
wojskowej „a” (zdolny do służby wojskowej, w tym bez przeciwskazań 
psychologicznych do jej pełnienia) w ramach kwalifikacji wojskowej, 
zgłosi w terminie 3 lat od dnia nadania tej kategorii chęć pełnienia służby 
wojskowej (nie dotyczy zawodowej służby wojskowej), nie kieruje się jej 
na badania lekarskie oraz psychologiczne.

Powiatowa Komisja lekarska nr 1 w Płocku będzie pracowała w budynku 
Płockiego ośrodka Kultury w Płocku ul. jakubowskiego 109 ii piętro).

monika błaszczyk

 jak pisał Konstanty ildefons Gałczyński „ nie wystarczy pokochać, trzeba 
jeszcze umieć wziąć tę miłość w ręce i przenieść ją  przez całe życie”. i tak 
już od ponad 50 lat tą drogą przemierza 9 niezwykłych par. 

niezwykłych - bo z naszej  Gminy Słupno, 
niezwykłych – bo razem, w chorobie i zdrowiu, 
niezwykłych – bo Kochających się wzajemnie.

nie sztuką jest pokochać, lecz sztuką jest wytrwać, i jeśli zatem ktoś wy-
trwał pół wieku w małżeństwie i nie uległ pokusie łatwych rozwiązań 
to dokonał wielkiej sztuki. Przez te pięć dekad byliście wzorem dla nas 
wszystkich, pokazując, jak budować trwałe i szczęśliwe małżeństwo. 
Wasza miłość przetrwała próbę czasu, okazała się silniejsza od wszelkich 
trudności i przeciwności losu. To niezwykłe osiągnięcie, które budzi po-
dziw i szacunek. To ogromny przykład dla dzisiejszego młodego pokolenia 
- godnego i przykładnego życia małżeńskiego. 
Podczas uroczystości , która odbyła się w dniu 14 lutego 2024 r. w Hotelu 
Tim „Perła mazowsza”, Wójt marcin Zawadka złożył życzenia jubilatom: 
„Dziękujemy Wam za Waszą wzajemną miłość, za Wasze poświęcenie, 
za budowanie pięknej rodzinnej więzi, która jest przykładem dla nas 
wszystkich. niech ten jubileusz będzie okazją do refleksji nad minionymi 
latami, do wdzięczności za wspólne chwile i do nadziei na kolejne piękne 
lata spędzone razem. Z całego serca życzę Wam, Drodzy jubilaci, dalszych 
lat pełnych miłości, zdrowia, szczęścia i wszelkiej pomyślności. niech 
Wasza miłość trwa wiecznie, a każdy kolejny dzień będzie napełniony 
radością i wzajemnym szacunkiem”.

/mk/
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Wycieczki po Podlasiu to idealna 
okazja do zapoznania się ze skar-
bami tak pięknego miasta, jakim 
jest białystok. To największe mia-
sto regionu, a jednocześnie miejsce 
chętnie odwiedzane przez miłośni-
ków kultury i historii. Symbolem 
białegostoku oraz jego turystyczną 
wizytówką pozostaje jednak zespół 
parkowo-pałacowy, będący wspa-
niałą pamiątką po branickich. To 
jedna z najpiękniejszych rezydencji 
magnackich w Polsce, a jednocześnie 
jeden z najcenniejszych zabytków, 
jakimi może nas oczarować Podlasie. 

Wschodnia część Polski jest obszarem niezwykle atrakcyjnym dla tych, 
którzy interesują się przyrodą i lubią spędzać wolny czas na łonie natury. 
Podlasie może oczarować ich pięknymi parkami narodowymi, w gronie 
których największą popularnością cieszy się białowieski Park narodowy. 
Kojarzony z puszczą oraz żubrami, bez wątpienia może się okazać cieka-
wym celem wycieczki. W związku z tym już 15 – 17 maja 2024 roku za-
praszamy seniorów z terenu gminy słupno na podlasie. 
W trakcie trzech wyjątkowych dni obejrzymy białystok i Tykocin, pozna-
my szlak tatarski, zwiedzimy meczety, cerkwie oraz synagogi żydowskie. 
Wycieczkę zakończymy w Puszczy białowieskiej. Spędzimy wyjątkowy 
czas!
program wycieczki:

i dzieŃ – białystok i Tykocin - barokowe perły branickich
6:00  wyjazd, przejazd do Tykocina,
12:00  spotkanie z przewodnikiem, wejście do synagogi
  w Tykocinie – jedna z najcenniejszych
  XVii-wiecznych synagog w europie, poznanie
  judaizmu i zwyczajów Żydów polskich,
13:00  zwiedzanie barokowego miasteczka: rynek
  z pomnikiem Stefana czarnieckiego,alumnat
  z XVii wieku, kościół św. Trójcy, zamek z zewnątrz
14:20  wyjazd do białegostoku,
15:00 – 16:00 czas wolny na obiad/kawę na Rynku Kościuszki
  w białymstoku
16:00  zwiedzanie białegostoku (Pałac branickich,
  ogrody francuskie, planty, Pies Kawelina,
  archikatedra, Rynek Kościuszki, pomnik spalonej
  synagogi, pomnik ludwika Zamenhofa)
18:30  przejazd do hotelu, zakwaterowanie, obiadokolacja
białystok synagoga w Tykocinie
ii dzieŃ - szlak Tatarski
9:00  przejazd do Supraśla
10:00  wejście do 500-letniego męskiego monasteru
  prawosławnego, wpisanego na listę Pomników
  Historii Polski obowiązuje skromny strój
  tj. zakryte nogi i ramiona: dotyczy obu płci.
11:00  spacer po Supraślu (Pałac buchholza, szlak
  filmowy, bulwary Wołkowa, domy tkaczy,
  Dom ludowy, kościoły supraskie z zewnątrz)
12:00  czas wolny na obiad lub kawę
13:00  wyjazd w kierunku Kruszynian
14:00  zwiedzanie meczetu i mizaru, poznanie kultury
  i religii polskich Tatarów

wszyscy zdejmują buty w mecze-
cie.
15:00 przejazd do skitu   
  w odrynkach
16:00 zwiedzanie skitu,   
  czyli jedynej w kraju
  prawosławnej
  pustelni, którą
  zamieszkuje
  trzech mnichów
17:30 przejazd do białego-  
  stoku
19:00 obiadokolacja
  w hotelu

meczet w kruszynianach supraśl – monaster
iii dzieŃ puszcza białowieska i kraina otwartych okiennic
9:00  wyjazd z hotelu w kierunku Puszczy białowieskiej
10:00  zdjęcie przy Soborze Św. Trójcy w Hajnówce
  (z zewnątrz)
11:00  wejście do Rezerwatu Żubrów - w wolierach
  zobaczymy koniki polskie typu tarpan, rysia,
  wilki, żubry, żubronie, łosia, sarny i dziki
12:30  przejazd do białowieży
13:00  spacer w Parku Pałacowym,
14:00  czas wolny na lody, obiad, pamiątki
15:00  przejazd do Krainy otwartych okiennic.
16:00  zwiedzanie cerkwi w Puchłach - najpiękniejsza
  drewniana cerkiew na Podlasiu
  i spacer w Trześciance.
18:15  powrót

W ramach Samorządowego instrumentu Wsparcia rad Seniorów Gmina 
Słupno otrzymała dofinansowanie z Samorządu Województwa ma-
zowieckiego w wysokości 40 000 zł. Ze środków tych zostaną zrealizo-
wane niesamowite projekty na rzecz osób starszych, które pozwolą na 
poznanie ciekawych umiejętności, a także integrację środowiska osób 
starszych.
już 11-12 kwietnia oraz 25 – 26 kwietnia zapraszamy Państwa na wyjazd 
na magiczne kurpie. podczas wycieczki zwiedzą państwo „garncarską 
wioskę” tj. wioskę tematyczną działającą we wsi Kamionka koło nidzicy. 
Wieś Kamionka (Koeniglich Steinau) została założona w 1371 roku. Garn-
carska Wioska w Kamionce, kultywuje dawne nidzickie tradycje rzemieśl-
nicze. Historia nidzicy od wieków związana była z rozwojem rzemiosła. 
Działały tutaj cechy piekarzy, rzeźników, szewców, krawców i garncarzy, 
od których pochodziła nazwa podmiejskiej Góry Garncarskiej. okolice ni-
dzicy bogate były w zasoby gliny. Wyrabiano tutaj artystycznie zdobione 
kafle, a w XVi wieku wytapiano żelazo z rudy darniowej. browar nidzicki 
wytwarzał piwo. W nidzicy działali producenci sanek, sukiennicy i kape-
lusznicy. W XiX wieku w nidzicy działała jedyna na mazurach wytwórnia 
kapeluszy słomianych. Zwiedzanie Garncarskiej Wioski będzie obejmo-
wało wizytę z przewodnikiem po garncarni z pokazem toczenia na kole 
garncarskim, mazurską stodołę, mazurską kuźnię, dawne sprzęty gospo-
darstwa wiejskiego, galeria „Skarby Ziemi”. uczestniczy wycieczki zwie-
dzą także Rajski ogród, który jest największym ogrodem pokazowym na 
mazurach.
Seniorzy wezmą udział w warsztatach z rękodzieła  oraz będą malować 
na szkle. W czasie zwiedzania uczestniczy będą mieli okazje uczestniczyć 
w wyjątkowym pokazie przyrody w 3D, wezmą także udział w grze tere-
nowej odbywającej się na terenie wioski. 

Wyjazd będzie także obejmował pobyt w mazurskich folwarku pośród 
pól, łąk i lasów, w sąsiedztwie rozlewisk bobrowych nad urokliwą rze-
ką Szkotówką, w odległości 1,5 km od najbliższych zabudowań. będzie 
można odwiedzić także mini zoo czy posiedzieć nad pięknym stawem zlo-
kalizowanym na terenie posiadłości. Wieczór zakończy się biesiadą przy 
ognisku, gdzie seniorzy będą mogli spędzić wspólne chwile, kontemplując 
na łonie natury, ciesząc się świeżym i czystym powietrzem.  
W miesiącach letnich zapraszamy państwa również do pasieki rodziny 
sadowskich. W ramach wyjazdu odbędą się zarówno warsztaty pszcze-
larskie, jak i dietetyczne. obecnie gospodarstwo to ponad 50 pasiek, 
a w nich 150 milionów pszczół zamieszkujących ponad 3000 uli, które 
zapylają pola mazowsza i Kujaw. Główną potrzebą realizacji wyjazdu stu-
dyjnego jest podniesienie świadomości seniorów o roli pszczół w środowi-
sku naturalnym. Warsztaty pszczelarskie mają także na celu przybliżenie 
uczestnikom pracy pszczelarza oraz pszczół. Seniorzy poznają budowę 
ula, strój pszczelarza, sposób tworzenia oraz pozyskiwania miodu we-
zmą także udział w warsztatach tj. samodzielne wykonają świece z węzy 
pszczelej, co poprawia zdolności artystyczne i manualne seniorów oraz 
pozwala na aktywne spędzenie czasu w doskonałej atmosferze. Zdrowe 
produkty pochodzące od pszczół to nieodłączny element zdrowej diety, 
która powinna być bogata w substancje odżywcze i minerały. Dlatego tak 
istotne jest edukowanie osób starszych pod kątem prawidłowego dobo-
ru składników pokarmowych. W zakresie tym edukację będzie prowadzi-
ła dietetyczka kliniczna, która przekaże wiedzę jak i dlaczego powinniśmy 
się zdrowo odżywiać, jakie są podstawowe zasady zdrowego stylu życia, 
dlaczego produkty pochodzące od pszczół tj. miód, pyłek pszczeli, pierz-
ga, propolis, mleczko pszczele są bardzo zdrowe oraz wskazane do prawi-
dłowego funkcjonowania osoby starszej. 
Kolejnym działaniem realizowanym w ramach projektu będą warsztaty 
z rękodzieła pn: ”ekologiczne świece” W ramach zajęć seniorzy dowiedzą 
się jak powstaje wosk sojowy oraz pszczeli, dlaczego są uważane za natu-
ralne produkty, dlaczego powinniśmy odejść od kupowania świec trady-
cyjnych i dlaczego nie są dla nas zdrowe oraz ekologiczne. Porozmawiamy 
także o tym dlaczego świece sojowe czy z wosku pszczelego są przyjazne 
dla środowiska, są nietoksyczne, oraz zdecydowanie dłużej się palą niż 
świece tradycyjne. Zostaną także przekazane cenne wskazówki o tym, 
jak samemu zrobić takie świece, jak wygląda proces produkcji, z jakich 
materiałów powstaje. W ramach części praktycznej każdy uczestnik wy-
kona unikatowe świece z wosku sojowego zatopione w formie o różnym 
kształcie. Każdy uczestnik własnoręcznie wykona świece, które później 
zabierze ze sobą do domu. W miarę możliwości świece zostaną wykona-
ne w pojemnikach odzyskanych, szklanych nadających się do recyklingu, 
które normalnie trafiłyby do kosza. Do świec będą dodawane naturalne 
zapachy, aromaty, które wzbogacą doznania uczestników w czasie pale-
nia świec wpływając pozytywnie na nastrój oraz ich samopoczucie w ota-
czającej ich przestrzeni. aromaty będą także pobudzały zmysły oraz będą 
pełniły funkcję relaksacyjną. Dodatkowo warsztaty będą obejmowały 
naukę dekoracyjnego pakowania świec z wykorzystaniem materiałów 
naturalnych tj. papier z recyklingu, sznurek jutowy czy suszone kwiaty.

wycieczki dla seniorów

przypominamy – złóż wniosek!
wniosek o wypłatę dodatku osłonowego w 2024 r.
 
wniosek należy złożyć do 30 kwietnia 2024r. w centrum usług Spo-
łecznych w Słupnie, ul. Warszawska 26a, pok. 15, 16 w godzinach pracy 
cuS (pn.: 9.00 – 17.00; wt. - pt.: 8.00 – 16.00). Wniosek można złożyć 
także elektronicznie za pomocą środków komunikacji elektronicznej – 
e-PuaP. Wniosek taki opatruje się kwalifikowanym podpisem elektro-
nicznym lub uwierzytelnia z wykorzystaniem profilu zaufanego.
Wniosek można również przesłać listownie z dopiskiem „Dodatek 
osłonowy” na adres: centrum usług Społecznych w Słupnie,
ul. Warszawska 26a, 09-472 Słupno
Dodatek osłonowy przysługuje gospodarstwu domowemu, które-
go przeciętne miesięczne dochody za 2022r. nie przekraczają 2100 zł 
w gospodarstwie jednoosobowym albo 1500 zł na osobę w gospodar-
stwie wieloosobowym.
Wysokości dodatku osłonowego:
•	 jednoosobowe gospodarstwo domowe otrzyma 228,80 / 286 zł* 

(przy założeniu że dochód nie przekroczy 2100 złotych),
•	 gospodarstwo 2-3 osobowe otrzyma 343,20 / 429 zł* (przy za-

łożeniu, że dochód nie przekroczy 1500 złotych miesięcznie na 
osobę),

•	 gospodarstwo 4-5 osobowe otrzyma 486,20 / 607,75 zł* (przy 
założeniu, że dochód nie przekroczy 1500 złotych miesięcznie na 
osobę),

•	 gospodarstwo 6 i więcej osobowe otrzyma 657,80 / 822,25 zł* 
(przy założeniu, że dochód nie przekroczy 1500 złotych miesięcz-
nie na osobę).

*kwota podwyższonego dodatku osłonowego, dotyczy gospodarstw 
stosujących źródła ogrzewania: kocioł na paliwo stałe, koza, ogrzewacz 
powietrza, trzon kuchenny, piecokuchnia, kuchnia węglowa, piec kaflowy 
na paliwo stałe, zasilane węglem lub paliwami węglopochodnymi – wpi-
sane do centralnej ewidencji emisyjności budynków.

zachęcamy do składania wniosków!
W przypadku dodatku osłonowego obowiązuje tzw. zasada złotówka 
za złotówkę. oznacza to, że dodatek ten będzie przyznawany nawet 
po przekroczeniu kryterium dochodowego, a kwota dodatku będzie 
pomniejszana o kwotę tego przekroczenia. minimalna kwota wypłaca-
nych dodatków osłonowych będzie wynosić 20 zł.
Wypłata dodatków zostanie realizowana jednorazowo do 30 czerwca 
2024 r.

Dodatkowych informacji można uzyskać w CUS w Słupnie pod nume-
rem tel. 24/ 261-91-78
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„demokracja w prakTyce: jak oddać 
głos w wyborach samorządowych 
w gminie słUpno 7 kwieTnia 2024”
Zbliżają się wybory samorządowe, co oznacza nie tylko okazję do 
aktywnego uczestnictwa w kształtowaniu lokalnej polityki, ale 
także konieczność zrozumienia zasad głosowania i procesu wybor-
czego. W Gminie Słupno, jak i w całej Polsce, demokracja odgrywa 
kluczową rolę w życiu społeczności lokalnej, a oddanie głosu pod-
czas wyborów samorządowych jest fundamentalnym sposobem 
wyrażenia własnego głosu i wpływu na decyzje podejmowane na 
szczeblu lokalnym.

W niniejszym artykule przedstawimy podstawowe zasady i proce-
dury głosowania w nadchodzących wyborach samorządowych, aby 
zapewnić, że każdy mieszkaniec Gminy Słupno będzie dobrze przy-
gotowany do udziału w demokratycznym procesie wyborczym. od 
zasady powszechności i tajności głosowania po organizację lokali 
wyborczych i procedury głosowania korespondencyjnego - przyjrzy-
my się wszystkim istotnym aspektom głosowania, które są kluczo-
we dla prawidłowego przeprowadzenia wyborów samorządowych 

w naszej gminie.
Wszystkich zainteresowanych uczest-
nictwem w procesie demokratycznym 
zachęcamy do zapoznania się z treścią 
artykułu, aby być dobrze przygotowa-
nym do wyborów i zagwarantować, 
że nasze głosy zostaną odpowiednio 
uwzględnione w kształtowaniu przy-
szłości naszej gminy. Każdy mieszka-
niec otrzyma 4 karty do głosowania: 
na Wójta Gminy, do Rady Gminy, do 
Rady Powiatu oraz do Sejmiku Woje-
wództwa.
Warto przypomnieć, że czynne pra-
wo wyborcze, tj. prawo do głosowa-
nia (prawo wybierania) w wyborach 
do rady gminy, rady powiatu i sejmi-
ku województwa oraz w wyborach 
na wójta ma obywatel polski, który; 
najpóźniej w dniu głosowania kończy 
18 lat; stale zamieszkuje i jest uję-
ty w stałym obwodzie głosowania 
w centralnym Rejestrze Wyborców na 
obszarze danej jednostki samorządu 
terytorialnego; nie został pozbawiony 
praw publicznych prawomocnym orze-
czeniem sądu; nie został pozbawiony 
praw wyborczych prawomocnym orze-
czeniem Trybunału Stanu; nie został 
ubezwłasnowolniony prawomocnym 
orzeczeniem sądu. obywatele polscy, 
którzy nie są ujęci 
w stałym rejestrze wyborców  i nie po-
siadają meldunku stałego a zamiesz-
kują na terenie gminy mogą złożyć 
wniosek o ujęcie w tym rejestrze, aby 
móc oddać swój głos. 
ujęcie w stałym obwodzie głosowania 

w centralnym Rejestrze Wyborców obywatela polskiego następuje: 
z urzędu – w przypadku osób zameldowanych na obszarze gminy na 
pobyt stały; lub na wniosek wyborcy - w przypadku osób stale za-
mieszkujących na obszarze gminy bez zameldowania na pobyt sta-
ły; stale zamieszkujących na obszarze gminy pod innym adresem 
niż adres ich zameldowania na pobyt stały; nigdzie niezamieszkują-
cych przebywających stale na obszarze gminy.
Wniosek o ujęcie w stałym obwodzie głosowania w centralnym Re-
jestrze Wyborców musi zostać złożony ( elektronicznie lub osobi-
ście w urzędzie) , aby wyborca mógł wziąć udział w wyborach i nale-
ży pamiętać, że wójt ma 5 dni na rozpatrzenie wniosku. Wójt przed 
wydaniem decyzji o ujęciu wyborcy w stałym obwodzie głosowania 
jest obowiązany sprawdzić, czy wnioskodawca stale zamieszkuje 
pod adresem wskazanym we wniosku.
Wszelkich informacji dotyczących spraw meldunkowych jak i zwią-
zanych z wyborami udzielają pracownicy Wydziału Spraw obywa-
telskich (24 264-95-70). 
Pierwsza tura wyborów odbędzie się w niedzielę 7 kwietnia 2024 
roku. lokale wyborcze czynne będą od godziny 7:00 do 21:00. jeżeli 
zajdzie taka potrzeba – tj. żaden z kandydatów np. w wyborach na 
Wójta Gminy nie uzyska 50 proc. głosów - 14 dni później,
czyli 21 kwietnia odbędzie się druga tura wyborów. 
Uwaga - zmiany w obwodach głosowania! 
już ponad rok temu zostały zmienione m.in. wielkości obwodów 
głosowania. Komisarze wyborczy zostali zobowiązania do utworze-
nia obwodów głosowania w miejscowościach liczących powyżej 200 
mieszkańców, w których nie było dotychczas siedziby obwodowej 
komisji wyborczej, a jest możliwość zorganizowania takiego loka-
lu. Dlatego też w maju ubiegłego roku Komisarz wyborczy dokonał 
zmian w podziale Gminy Słupno na stałe obwody głosowania. Po-
wstały cztery nowe lokale wyborcze w miejscowości Rydzyno, bo-
rowiczki Pieńki, Wykowo oraz Stare Gulczewo. 
niedziela 7 kwietnia będzie ważnym dniem dla Polski, a przede 
wszystkim dla naszego samorządu, gminy. Tego dnia wybierzecie 
Państwo wójta i radnych do gminy, powiatu i województwa. To wy-
brane przez Państwa osoby będą decydować, w jaki sposób będzie 
rozwijała się nasza mała ojczyzna.  Pamiętajmy, że biorąc czynny 
udział w wyborach samorządowych, współdecydujemy o przyszło-
ści Polski. Wszystkie informacje dotyczące zarządzonych na dzień 
7 kwietnia wyborów są na bieżąco publikowane w biuletynie infor-
macji Publicznej Gminy Słupno oraz na tablicach ogłoszeniowych. 
informacje dotyczące wyborów pod nr tel. 660 673 283, w sprawie 
spisu wyborców pod nr tel. 24 267 95 70.

magdalena kubacka
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54 lata, od wielu lat szczęśliwy mąż Kasi oraz dumny tata Wiktora i Leona. Wykształcenie wyższe i liczne studia podyplomowe, w tym
dyplom Master of Business Administration Akademii Koźmińskiego w Warszawie. Zawodowo związany był z wieloma instytucjami
finansowymi, pracując ostatnio jako dyrektor wiązki oddziałów banku Pekao SA. Od grudnia 2014 roku Wójt Gminy Słupno. Jak twierdzi
Gminy Niezwykłych Ludzi, miejsca w którym mieszka i które kocha. Wolny czas spędza na słuchaniu czarnych płyt i lekturze dobrych
książek. W ubiegłym roku zadebiutował powieścią „Los(t)”, która została bardzo dobrze przyjętą przez czytelników w Polsce. Ubiega się o
reelekcję bo chciałby dokończyć rozpoczęte działania. Lubi to co robi. 
PRIORYTETY DLA GMINY SŁUPNO

Skuteczny lobbing na rzecz obwodnicy Słupna jako jedynej alternatywy dla drogi DK62,
Nowe inwestycje i kontynuacja już rozpoczętych oraz dalszy rozwój infrastruktury wodno- kanalizacyjnej 

     i drogowej i rowerowej na terenie Gminy,
Eko Słupno: gospodarka niskoemisyjna o obiegu zamkniętym - obniżenie rachunków za odpady, 
Gmina Samowystarczalna Energetycznie - obniżenie rachunków za energię, 
Dbałość o oświatę, innowacyjne programy edukacyjne, utrzymanie stypendiów dla uczniów, 

     rozbudowa infrastruktury szkolnej,
Rozwój usług społecznych i kulturalnych

Marcin 
Zawadka
K a n d y d a t  
n a  W ó j t a  
G m i n y  S ł u p n o

R a z e m  w  z g o d z i e  
m o ż e m y  w i ę c e j

K W  S t o w a r z y s z e n i e  “ N a s z a  G m i n a  S ł u p n o ”

Emeryt, mieszka w Rydzynie od 30 lat. Szczęśliwy mąż
Urszuli, ojciec dwóch synów. Ukończył Technikum
Mechaniczne w Warszawie. Doskonale zna potrzeby Gminy i
jej mieszkańców. Wśród priorytetów dla Rydzyna i Bielina
stawia:

Budowę ulicy Flisackiej.
Nowy projekt i budowa ulicy Nadrzecznej wraz 

       z kanalizacją.
Uregulowanie przejazdu przez działki na tyłach ulicy
Słowiańskiej.
Budowę świetlicy w Rydzynie.
Poprawa nawierzchni drogowej na ulicy Poprzecznej,
Jeździeckiej.
Obniżenie kosztów odbioru śmieci dla mieszkańców
poprzez budowę instalacji zeroemisyjnej przy
oczyszczalni ścieków, która pozwoli zagospodarować
odpady zielone we własnym zakresie.

Paweł 
Zygmundt
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Agnieszka
Stasiak

Od 48 lat rodowita mieszkanka Borowiczek-Pieniek. Mężatka,
matka trójki dzieci. Z wykształcenia nauczycielka i tłumaczka
języka francuskiego - absolwentka romanistyki Uniwersytetu
Łódzkiego. Zawodowo menedżer ds. eksportu oraz
koordynator ds. zrównoważonego rozwoju. Otwarta na nowe
wyzwania - obecnie studentka studiów podyplomowych
Zrównoważony rozwój w strategii organizacji i raportowanie
niefinansowe na Uniwersytecie Ekonomicznym w Poznaniu.
Jej priorytety dla Borowiczek-Pieniek to:

Nowe projekty i budowa ulic Borówkowa i Liściasta.
Poprawa nawierzchni dróg – Międzylas/Głęboka w stronę
Płocka i ulicy Zbożowej.
Poprawa bezpieczeństwa poprzez rozwój lokalnego
monitoringu, budowę oświetlenia ulicznego Wodna,
Krzywa i Perłowa oraz skuteczne interwencje w Wodach
Polskich w zakresie pielęgnacji koryta Słupianki                                  
i wzmocnienia jej brzegów.
Zakup działki przez Gminę i stworzenie miejsca sportu                     
i rekreacji dla mieszkańców (drzewa, ławeczki, boiska ,
nowe zabawki dla dzieci).
Nawiązanie współpracy partnerskiej z inną miejscowością
w Europie w celu wymiany doświadczeń i współpracy
(docelowo wymiana młodzieży).
Wprowadzenie bezpośrednich kursów autobusowych do
Płocka.

Jarosław
Śliwiński

Mieszka w Liszynie od ponad 20 lat. Od 2017 roku jest radnym
Liszyna. Jako członek Rady Sołeckiej od wielu lat aktywnie
współpracuje z sołtysem na rzecz rozwoju lokalnej
społeczności. Jest założycielem Koła Gospodyń Wiejskich w
Liszynie. Żonaty, ojciec dwóch córek. Pasjonat polskiej
przedwojennej motoryzacji. Wśród priorytetów dla Liszyna
wymienia:

Doprowadzenie do powstania planów budowy ulic
przyległych do ul. Jagiellońskiej i Wawrzyńca Sikory, 
Zabieganie o poprawę nawierzchni dróg na terenie
sołectwa,
Dbanie o interes mieszkańców w kontekście
nadchodzących zmian transformacji energetycznej, 
Wspieranie każdej inicjatywy, która ma na celu poprawę i
jakość życia w  miejscowości.

Janusz
Szenk

Od dziecka związany jest z Wykowem. Od 2014 roku Radny
Gminy Słupno, od 2017 również sołtys Wykowa. Zawodowo
związany od 38 lat z PERN-em. Prywatnie ma dwoje
dorosłych dzieci  i dwie wspaniałe wnuczki. Na co dzień jest
społecznikiem angażującym się w sprawy społeczne i
sportowe. Zaangażowany, odpowiedzialny, uczynny i
dbający o swoje sołectwo.
Jego Priorytety dla Wykowa: 

Utwardzenie ul. Deśnice,
Przejęcie przez gminę drogi od Lasów Państwowych w
celu poprawy jej infrastruktury,
Utwardzenie destruktem ul. Sielskiej,
Utwardzenie destruktem ul. Brzegowej,
Dbanie o małą architekturę Wykowa, nowe nasadzenia,
ławeczki, śmietniki,
Zadaszenie boiska sportowego “Viktoria” w Wykowie.

Od 38 lat mieszka w Barcikowie tu się wychowała i z tym
miejscem związała swoje życie. Z wykształcenia
ekonomistka, rolniczka oraz nauczycielka matematyki                      
i informatyki. Ukończyła także Wydział Zarządzania                              
w zakresie Zarządzanie Przedsiębiorstwami na
Uniwersytecie Warszawskim. Zawodowo związana                               
z bankowością. Jest aktywną członkinią Koła Gospodyń
Wiejskich w Barcikowie oraz sołtysem. Prywatnie żona                        
i mama 6 letniego syna. Cechuje ją aktywność i łatwość
komunikacji, stanowczo dąży do realizacji postawionych
sobie celów. W życiu kieruje się mottem: “więcej dawać niż
brać”. Jej priorytety dla Barcikowa, Ramutowa, Święcieńca       
i Mijakowa:

Rozwój szkoły w Święcieńcu poprzez wsparcie
finansowania innowacyjnych zajęć, 
Zakup średniego samochodu strażackiego dla OSP
Świecieniec, 
Budowa chodnika w Ramutowie, 
Nowe latarnie i rozwój monitoringu w sołectwach w celu
poprawy bezpieczeństwa, 
Aktywizacja i wspieranie Kół Gospodyń Wiejskich.

Agnieszka
Karpińska-

Rosiak

Tomasz
Piórkowski

ma 45 lat i jest rodowitym mieszkańcem Miszewka-Stefany.
Od 2011 roku sołtys, a od 2017 roku Radny Gminy Słupno.
Społecznik od ponad 30 lat, druh OSP Miszewko
Strzałkowskie, ponadto od blisko 30 lat związany z Deltą
Slupno. Prywatnie mąż i ojciec, żona Ania i wspaniały syn
Filip. Na co dzień pracuje w Orlen Transport, jest również
młodszym chorążym Wojska Polskiego. Otwarty na potrzeby
mieszkańców, aktywny i pomocny. Wśród priorytetów dla
Miszewka Strzałkowskiego, Miszewka-Stefany, Samborza i
Szelig wymienia:

Finalizację inwestycji: budowa ścieżki pieszo- rowerowej
Miszewko Strzałkowskie - Słupno,
Poprawę stanu dróg na terenie Samborza, Szelig,
Miszewka-Stefany i Miszewka Strzałkowskiego,
Wyposażenie jednostki OSP Miszewko-Strzałkowskie w
pojazd strażacki,
Budowę świetlicy w Samborzu,
Montaż brakującego oświetlenia przy drogach lokalnych
w Samborzu, Szeligach, Miszewku-Stefany i Miszewku
Strzałkowskim.

65-letni mieszkaniec Mirosławia, mąż i ojciec trójki dzieci oraz
dumny dziadek trojga wnucząt. Pasjonuje się ogrodnictwem. Od
2017 roku jest Radnym Rady Gminy Słupno. Dzięki doświadczeniu w
radzie gminy ma praktyczne podejście do lokalnych problemów.
Jak mówi, chciałby dalej angażować się w życie gminy,
wykorzystując swoje kompetencje na rzecz mieszkańców.
Jego priorytety dla Mirosławia i Starego Gulczewa:

Budowa Centrum Opiekuńczo- Mieszkalnego w Starym
Gulczewie, 
Budowa ulicy Pałacowej w Starym Gulczewie z kanalizacją
sanitarną,
Poprawa infrastruktury drogowej z asfaltową nawierzchnią,
Instalacja dodatkowego oświetlenia w miejscach publicznych,
aby zwiększyć bezpieczeństwo, 
Współpraca między mieszkańcami i władzami naszej gminy
Budowa kanalizacji sanitarnej w ulicy Piotrowskiej wraz z
nawierzchnią asfaltową,
Rewitalizacja zabytkowego “Parku Dworskiego w Mirosławiu”,
Budowa ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż ulicy Długiej do Parku..

Andrzej
Pietrzak

Materiał  wyborczy sfinansowany przez 
KW Stowarzyszenie Nasza Gmina Słupno

OKR ĘGO K R Ę G
WYBORC Z YW Y B O R C Z Y

NRN R

  22

OKR ĘGO K R Ę G
WYBORC Z YW Y B O R C Z Y

NRN R

  33

OKR ĘGO K R Ę G
WYBORC Z YW Y B O R C Z Y

NRN R

  44

OKR ĘGO K R Ę G
WYBORC Z YW Y B O R C Z Y

NRN R

  55

OKR ĘGO K R Ę G
WYBORC Z YW Y B O R C Z Y

NRN R

  66

OKR ĘGO K R Ę G
WYBORC Z YW Y B O R C Z Y

NRN R

  77



biuletyn informacyjny Gminy SŁuPno 12 maTeRiaŁ WyboRcZy SfinanSoWany PRZeZ KW SToWaRZySZenie naSZa Gmina SŁuPnoWyboRy

BEZ POLITYKI

R a z e m  w  z g o d z i e  
m o ż e m y  w i ę c e j

OKR ĘGO K R Ę G
WYBORC Z YW Y B O R C Z Y

NRN R  8 8

To 39 - letni tata trójki wspaniałych dzieci. Wszyscy, którzy go znają
wiedzą, że  od zawsze jest związany ze sportem i społecznością
lokalną. Ponadto od lat działa społecznie w Delcie Słupno, a na co
dzień sędziuje spotkania piłkarskie na arenie krajowej. Jak sam
mówi - reprezentuje drużynę Wójta Marcina Zawadki, ponieważ
jest to osoba, z którą jest w stanie się porozumieć na wszystkich
płaszczyznach dotyczących naszej Gminy. Sukces to Zespół.
Jego priorytety dla Nowego Gulczewa to:

Nowe projekty i budowa ulic: Podbipięty, Zbrojowej, Ukrytej,
Chmielowej, Wiśniowieckiego, Przesmyk i Sarmackiej,
Zakup działki przez Gminę i zagospodarowanie placu
sportowo-rekreacyjnego dla mieszkańców przy świetlicy
(drzewa, ławeczki, boiska, zabawki dla dzieci),
Budowa Centrum Opiekuńczo - Mieszkalnego przy Orliku dla
seniorów,
Słupieńskie Centrum Kultury w Starym Gulczewie – miejsce
spotkań pokoleń (zajęcia dydaktyczne, animacyjne, koncerty,
biblioteka, Gminna Orkiestra, sala koncertowa),
Bezpieczeństwo przez rozwój monitoringu osiedlowego,
oświetlenia ulicznego, oznaczenia niebezpiecznych miejsc,
budowy chodnika przy ulicy Rogozińskiej do Wołodyjowskiego.
Wspólnie z radnymi będzie dążył do opracowania nowego
planu zagospodarowania przestrzennego, by zabezpieczyć
mieszkańców Nowego Gulczewa przed „uciążliwym
sąsiedztwem przemysłowym” czy „dzikim” projektom
mieszkalnym.

Daniel
Igielski

Tomasz
Marciniak

Katarzyna
Niewiadomska

Mieszka w Cekanowie od 18 lat i widzi, jak wielki potencjał w nim
drzemie. Jest absolwentką Akademii Medycznej w Łodzi      
i zawodowo od początku związana jest ze środowiskiem
medycznym. Chciałaby dołożyć wszelkich starań, aby mieszkańcy
naszego regionu i naszej gminy mieli lepszy dostęp do świadczeń
medycznych, również tych specjalistycznych, oraz do profilaktyki
ochrony zdrowia. Prywatnie jest szczęśliwą mężatką i mamą      
3 dzieci. Kocha zwierzęta, lubi aktywnie spędzać wolny czas. Ma
jeszcze dużo planów do zrealizowania, a jednym z nich jest
działalność społeczna na rzecz zdrowia i życia mieszkańców Gminy
Słupno oraz poprawy jakości ich życia. Jej priorytety dla Cekanowa: 

Stworzenie Ośrodka Zdrowia w Cekanowie zajmującego się
podstawową i specjalistyczną opieką lekarską
Budowa ulicy Królewskiej i Mazowieckiej.
Poprawa infrastruktury drogowej ulicy Północnej, Wiśniowej,
Zamkowej.
Bezpieczeństwo poprzez rozwój monitoringu osiedlowego,
oświetlenia ulicznego oraz oznaczenia niebezpiecznych miejsc.
Obniżenie kosztów odbioru śmieci dla mieszkańców poprzez
budowę instalacji zeroemisyjnej przy oczyszczalni ścieków,
która pozwoli zagospodarować odpady zielone we własnym
zakresie. 
Wspieranie rozwoju Spółdzielni Energetycznej jako forma
świadomego dbania o ekologię  i oszczędności. 
Współpraca z OSP Cekanowo.

Tomasz
Jarowicz

Od 12 lat mieszka z rodziną w Cekanowie. Jak twierdzi, poznał tu
wielu wartościowych ludzi, ich problemy i oczekiwania. Przez
ostatnie cztery lata pełniąc obowiązki radnego starał się im
sprostać. Cechuje go umiejętność zgodnej współpracy w grupie i
konsekwentne dążenie do realizacji wyznaczonych wcześniej
celów. Część rozpoczętych inwestycji oczekujena sfinalizowanie.
Zawodowo związany jest z Wojewódzkim Szpitalem Zespolonym
w Płocku piastując stanowisko Ordynatora Oddziału
Dermatologicznego. Najważniejsze wartości w jego życiu to
rodzina, praca i poczucie odpowiedzialności za to co robi. 
Jego priorytety dla Cekanowa: 

Projekty i budowa ulicy Konwaliowej, Letniej, Orzechowej,
Złotej i Pieszej,
Poprawa infrastruktury drogowej ulicy Chabrowej,
Stworzenie Ośrodka Zdrowia w Cekanowie zajmującego się
podstawową i specjalistyczną opieką lekarską,
Bezpieczeństwo przez rozwój monitoringu osiedlowego,
oświetlenia ulicznego oraz oznaczenia niebezpiecznych miejsc,
Obniżenie kosztów odbioru śmieci dla mieszkańców poprzez
budowę instalacji zeroemisyjnej przy oczyszczalni ścieków,
która pozwoli zagospodarować odpady zielone we własnym
zakresie. 
Wspieranie rozwoju Spółdzielni Energetycznej jako forma
świadomego dbania o ekologię  i oszczędności, 
Współpraca z OSP Cekanowo.

Anna
Robakiewicz

Gdy 30 lat temu poznała swojego męża Tomasza związała się
również z Gminą Słupno. Wychowali tu 2 córki, które są już
dorosłe, założyły swoje rodziny i również mieszkają w Słupnie. Ich
wspólna przeszłość i przyszłość wiąże się z Gminą Słupno.
Obecnie nie jest aktywna zawodowo lecz realizuje swoje pasje, a
wolny czas poświęca aktywności społecznej. Jako Radna Gminy
chce dążyć do doskonalenia i rozwoju jakości naszego wspólnego
życia. Chce, aby na Górnym Słupnie żyło się lepiej, dlatego też
mówi, że zrobi wszystko co w jej mocy, aby zrealizować swój
program na rzecz mieszkańców Gminy Słupno. Widzi na to
szansę poprzez zgodę w Radzie Gminy i współpracę z wójtem
Marcinem Zawadką. Jej priorytety dla Słupna (Górnego) to:

Nowe projekty i budowa ulic Magnoliowa, Żonkilowa,
Jaworowa, Kalinowa, Hiacyntowa.
Utwardzenie dróg destruktem ulic Jarzębinowa, Leszczynowa
Modernizacja istniejącego placu zabaw
Boisko do gry w kosza i piłkę
Bezpieczeństwo przez rozwój monitoringu osiedlowego,
oświetlenia ulicznego oraz oznaczenia niebezpiecznych
miejsc.
Obniżenie kosztów odbioru śmieci dla mieszkańców poprzez
budowę instalacji zeroemisyjnej przy oczyszczalni ścieków,
która pozwoli zagospodarować odpady zielone we własnym
zakresie. 
Współpraca z OSP Słupno.
Aktywizacja Klubów Seniora

Od 13 lat mieszkaniec Nowego Gulczewa. Ma 50 lat, żonę i dwie
wspaniałe córki. Zdobył wyższe wykształcenie, jest również
absolwentem Studiów Podyplomowych na SGH w Warszawie.
Przez dwie kadencje zaangażowany społecznie w działania rady
sołeckiej Nowego Gulczewa. Na co dzień od 20 lat pracuje w
Mazowieckim Wojewódzkim Ośrodku Medycyny Pracy w Płocku.
Wymieniając priorytety wskazuje:

Nowe projekty i budowa ulic: Podbipięty, Zbrojowej, Ukrytej,
Chmielowej, Wiśniowieckiego, Przesmyk i Sarmackiej.
Zakup działki i zagospodarowanie placu sportowo-
rekreacyjnego dla mieszkańców przy świetlicy (drzewa,
ławeczki, boiska, zabawki dla dzieci).
Budowa Centrum Opiekuńczo - Mieszkalnego przy Orliku dla
seniorów.
Słupieńskie Centrum Kultury w Starym Gulczewie – miejsce
spotkań pokoleń (zajęcia dydaktyczne, animacyjne, koncerty,
biblioteka, Gminna Orkiestra, sala koncertowa).
Bezpieczeństwo przez rozwój monitoringu osiedlowego,
oświetlenia ulicznego, oznaczenia niebezpiecznych miejsc,
budowy chodnika przy ulicy Rogozińskiej do Wołodyjowskiego.
Wspólnie z radnymi będzie dążył do opracowania nowego
planu zagospodarowania przestrzennego, by zabezpieczyć
mieszkańców Nowego Gulczewa przed „uciążliwym
sąsiedztwem przemysłowym” czy „dzikim” projektom
mieszkalnym.

Jest mężatką oraz mamą dwóch córek. W Słupnie mieszka od
17 lat i zawsze aktywnie uczestniczy w życiu gminy. Radną
gminy Słupno z okręgu nr 13 jest od 6 lat. Mieszkańcy
obdarzyli ją zaufaniem, a radni zdecydowali by została
Przewodniczącą Rady Gminy Słupno. Pragnie, aby rozwój
gminy szedł w parze z ekologią i estetyką. Chce aby tereny
Gminy Słupno przyciągały nowych mieszkańców, a jej
infrastruktura były powodem do dumy. Zależy jej, żeby
mieszkańcy żyli w czystej i wygodnej okolicy, która stwarza
możliwości relaksu i rekreacji. Jej priorytety dla Słupna: 

Budowa ulicy Calineczki oraz kolejnych ulic na osiedlu przy
ulicy Młynarskiej
Projekt i budowa ulicy Wroniej i pozostałych dróg na
osiedlu przy ulicy Pocztowej, Bocianiej i Nad Słupianką
Zakup działki przez Gminę i budowa na niej placu zabaw
dla dzieci na osiedlu przy ulicy Młynarskiej
Starania w kierunku powstania obwodnicy Słupna 
Dążenie do powstania ścieżki pieszo-rowerowej łączącej
Słupno z Płockiem wzdłuż drogi krajowej nr. 62
Nowe nasadzenia drzew na terenie gminy.
Działania na rzecz uzyskania zgody na połączenie ulicy
Calineczki z przegrodą dolinową jaką jest droga
powiatowa prowadząca z Wykowa do trasy krajowej nr. 62
aby mieszkańcy tejże ulicy mieli dodatkowy wjazd i wyjazd
Działania na rzecz jednostek OSP
Poprawa infrastruktury na ulicach Jesionowa, Wierzbowa,
Jaśminowa, Topolowa

Małgorzata
Sawicka

Ma 44 lata, od 17 lat jest mieszkanką gminy Słupno. Jest
mężatką i mamą trzech synów. Ma wykształcenie
ekonomiczne. Ukończyła przedsiębiorczość i finanse
międzynarodowe w Wyższej Szkole Studiów
Międzynarodowych w Łodzi. Jest też absolwentką finansów i
rachunkowości przedsiębiorstw w PWSZ w Płocku.
Zawodowo zajmuję się od lat księgowością, w tym od kilku lat
z powodzeniem prowadzi także własną firmę. Potrafi
racjonalnie zarządzać budżetem.
Jej priorytety dla Słupna:

Budowa ulicy Wiosennej, Piaski i Wilczej wraz z
kanalizacją sanitarną i deszczową
Budowa ul. Krótkiej i Aksamitnej 
Budowa ścieżki-pieszo rowerowej na odcinku Słupno -
Miszewko Strzałkowskie
Budowa ścieżki rowerowej do Płocka wzdłuż drogi 62
Lobbowanie na rzecz budowy obwodnicy Słupna 
Działania na rzecz jednostek OSP i osób starszych

Ma 58 lat, od 36 lat mieszka w Słupnie w szczęśliwym związku
małżeńskim. Żona Irena, córki Marta i Aleksandra. Absolwent
Szkoły Głównej Służby Pożarniczej w Warszawie – oficer PSP.
Ukończył także Zarządzanie Potencjałem Społecznym Firm na
Uniwersytecie Warszawskim. Zawodowo emerytowany oficer
Państwowej Straży Pożarnej w Płocku. Obecnie wraz z żoną
prowadzą gospodarstwo rolne. Jest osobą kompetentną,
pracowitą, wytrwałą i skuteczną w podejmowanych
działaniach, czego dał dowód pełniąc funkcję
wiceprzewodniczącego Rady Gminy Słupno. 
Jego priorytety dla Słupna to:

Dążenie do powstania obwodnicy Słupna 
Rozbudowa Parku nad Słupianką- mini amfiteatr, budowa
parkingu.
Budowa ścieżki pieszo – rowerowej na odcinku Słupno –
Miszewko Strzałkowskie,
Lobbing na rzecz budowy ścieżki rowerowej Słupno –
Płock, montaż świateł na przejściu dla pieszych od kościoła
do żłobka, powiększenie parkingu i drogi dojazdowej do
cmentarza parafialnego,
Remont Szkoły podstawowej w Słupnie a w szczególności
sali gimnastycznej.
Działanie na rzecz jednostek OSP i osób starszych.

Paweł
Baranowski

Anna
Zalewska-

Woźniak

K W  S t o w a r z y s z e n i e  
“ N a s z a  G m i n a  S ł u p n o ”
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książka dla każdej kobieTy
Gminna biblioteka Publiczna w Słupnie po raz drugi wraz ze swoimi 
czytelniczkami uroczyście obchodziła Dzień Kobiet.
Silne, mądre, odważne, zdolne, romantyczne, opiekuńcze i niezwy-
kłe. Takie właśnie są kobiety. od ponad stu lat obchodzimy ich świę-
to 8 marca. Tego dnia płeć piękna dostaje drobne upominki, kwiaty i 
słodkości. my również przygotowałyśmy dla każdej kobiety prezent 
dzięki darom, które otrzymaliśmy od SupercZyTane. To nasz wielo-
letni przedstawiciel zaopatrujący bibliotekę w publikacje. Każda ko-
bieta, ta duża i ta mała, wypożyczająca książkę w tym dniu, wybrała 
dla siebie darmowy upominek.
nasze mieszkanki, podobnie jak w zeszłym roku, nie zawiodły nas i 
tłumnie odwiedzały bibliotekę. To działanie cieszyło się ogromnym 
powodzeniem i rozniosło się szerokim echem wśród naszej społecz-
ności.
Dziękujemy wszystkim paniom za wspólne świętowanie Dnia Kobiet 
w naszej bibliotece i zapraszamy ponownie w przyszłym roku!

bożena wernik

Wyjątkowy, słodki i niepowtarzalny „Tłusty czwartek”, który przypadł 
w tym roku 8 lutego. Z tej okazji zorganizowano przepyszną „bitwę na 
pączki”, której współorganizatorem był Gminny ośrodek Kultury Słupno 
z/s w cekanowie. 
Wydarzenie to odbyło się na terenie Szkoły Podstawowej im. Ziemi ma-
zowieckiej w liszynie, której hala sportowa zmieniła się w wielką kawiar-
nię. „bitwa na pączki” to konkurs, w którym udział mogło wziąć każde 
z Kół Gospodyń Wiejskich z terenu naszej gminy. Do konkursu wypieków 
zgłosiło się pięć Kół Gospodyń Wiejskich z terenu Gminy Słupno: barciko-
wo, miszewko Stefany, borowiczki Pieńki, liszyno, oraz nowe Gulczewo. 
Każde Koło zgodnie z Regulaminem miało upiec min. 70 pączków, a każ-
dy poza konkursowy wypiek miał być dodatkowo punktowany. 
Powołane do oceny profesjonalne jury w składzie: przewodniczący Pascal 
brodnicki – francusko-polski kucharz, autor książek kucharskich i niekwe-
stionowany ekspert kulinarny, agnieszka Ziółkowska -pasjonatka dobrej 

kuchni, edyta Goc – przewodnicząca Rady Rodziców SP w liszynie, oraz 
Paweł ogieniewski – kucharz z Przedszkola niezapominajka w Słupnie, 
nie miało łatwego wyboru. jurorzy oceniali wypieki zwracając uwagę 
przede wszystkim na: pomysłowość prezentacji wypieków, estetykę wy-
konania, walory smakowe, 
a także na innowacyjność przepisu.
były ze śliwką, czekoladą, budyniem i nadzieniem różanym, z posyp-
ką i skórką pomarańczową oraz lukrem. mowa, oczywiście, o pączkach 
w różnych odsłonach. ale były też różnego rodzaju faworki, rogaliki, cia-
sta i inne pyszności.
Po degustacjach i długich naradach finalnie wygrały pączki przygoto-
wane przez KGW nowe Gulczewo, drugie miejsce zajęły wypieki KGW 
barcikowo, a trzecie miejsce zajęły pyszności KGW liszyno. oczywiście 
wszystkie biorące udział Koła zostały nagrodzone przez Wójta Gminy 
Słupno marcina Zawadkę. 

było bardzo smacznie, słodko i tłusto, bo to Tłusty czwartek w Gminie 
Słupno. Wszystkie, przygotowane do konkursu, pyszności zostały roz-
dane przybyłym 
na uroczystość gościom, a było ich wielu. W tym roku świętowaliśmy ten 
dzień w Szkole Podstawowej im. Ziemi mazowieckiej w liszynie. Z nami 
byli: babcie i dziadkowie, uczniowie klas i-iii oraz nauczyciele. W trakcie 
uroczystości odbyło się również „Słodkie spotkanie pokoleń”, podczas 
którego uczniowie składali życzenia z okazji Dnia babci i Dnia Dziadka, 
pięknie śpiewali, recytowali i wykonywali tańce z ciekawymi układami 
choreograficznymi. było wesoło, kolorowo i bardzo słodko. 
jak sama nazwa wskazuje, tłusty czwartek ma być tłusty, a symbolem 
tego dnia stały się pączki. my w tym roku mieliśmy wyjątkowy 
TŁySTy cZWaRTeK z wyjątkową „biTWĄ na PĄcZKi”!

bożena wernik

biTwa na pączki

narada jury

Koło Gospodyń Wiejskich w Miszewku-Stefany degustacja potraw

Koło Gospodyń Wiejskich w Nowym Gulczewie z nagrodą główną
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karnawał z bajką

pozyTywnie i odpowiedzialnie
w szkole podsTawowej w słUpnie

W środę 7 lutego, w naszej szkole odbyło się przedstawienie choinkowe 
dla uczniów, rodziców oraz społeczności lokalnej wykonane przez uczniów 
z klas 2b, 2c, 3c oraz szkolnego chóru pod bacznym okiem nauczycieli: ad-
rianny Szostek, Kai Piórkowskiej, anny adamkowskiej, alicji Guzowskiej 
oraz Roberta Krajewskiego. inspiracją do tego spektaklu stała się jedna 
z najbardziej znanych baśni H.ch. andersena „Królowa Śniegu”. 
Spektakl był niezwykle barwny i tajemniczy. Przepiękna scenografia 
sprawiła, że baśniowy świat andersena poruszył wyobraźnię oglądają-
cych. Krainy, które odwiedzała Gerda były przedstawione niezwykłymi 
tańcami przy zaskakującej muzyce. efekty sztucznego dymu i świa-
teł sprawiły, że świat oglądany oczami widza był tajemniczy, a czasem 

mroczny. ogromne wrażenie również wywarły piękne kostiumy: była to 
rewia diabełków, kwiatów, zbójów, śnieżynek, bawiących się dzieci i sa-
mej Królowej Śniegu. To wszystko wraz z muzyką, efektami świetlnymi 
i dobrą grą aktorską naszych małych aktorów - tancerzy stworzyło za-
czarowany świat baśni, który przeniósł nas w świat współczesnej Kró-
lowej Śniegu.
Przedstawiono historię Gerdy i Kaja w taki sposób, że wszyscy z przeję-
ciem śledzili losy przyjaciół. Widzowie obcowali ze światem andersena 
przedstawiającym walkę dobra ze złem. Słowa ostatniej piosenki „ nie 
bój się chcieć” były mottem przedstawienia, które uczyło nas, że gdy cze-
goś bardzo chcemy, to zawsze osiągniemy swój cel. 

Po przedstawieniu wszyscy uczniowie wybrali się na bal karnawałowy 
zorganizowany przez Radę Rodziców, która  zadbała o suto zaopatrzony 
bufet, stoiska z karnawałowymi tatuażami, loterię i konkursy. Zorganizo-
wano także „fotobutkę”, która okazała się największym hitem  wieczoru. 
Za tak cudowne i wzorowo przygotowane wydarzenie serdecznie dzię-
kuję wszystkim aktorom, chórzystom, uczniom i nauczycielom, a także 
Radzie Rodziców, która współorganizowała i sponsorowała tegoroczny 
bal karnawałowy.
                                                                                                                                         

                                                                                                   dyrektor szkoły

Szkoła Podstawowa w Słupnie w bieżącym roku szkolnym podjęła sze-
reg działań wspierających pozytywny klimat szkoły, a co za tym idzie 
zdrowie psychiczne swoich uczniów. Podejmowane inicjatywy są znako-
mitym przykładem tego, jak szkoła może działać na rzecz dobrego samo-
poczucia uczniów i budowania pozytywnego środowiska edukacyjnego. 
W ramach udziału szkoły w Programach szkoła odpowiedzialna cyfrowo 
i szkoła myślenia pozytywnego podkreślone jest znaczenie równowagi 
między zdrowiem cyfrowym, a zdrowiem psychicznym, co jest kluczo-
wym aspektem edukacji w dzisiejszym świecie. Działania podejmowa-
ne w ramach tych programów pomagają uczniom rozwijać się na wielu 
płaszczyznach i przygotowują ich do skutecznego funkcjonowania w spo-
łeczeństwie cyfrowym oraz do radzenia sobie z wyzwaniami życiowymi.

obchody międzynarodowego dnia empatii trwały, aż cały tydzień, bo 
przecież empatii nigdy za wiele. był to niezwykle ważny dzień, gdyż po-
ruszał tematykę umiejętności, która nabiera coraz większego znaczenia 
społecznego. Dodatkowo komunikacja, która oparta jest na empatii po-
maga nam poradzić sobie nawet z trudną rozmową. Wpływa również na 
poprawę klimatu szkolnego, komunikację między uczniami, rodzicami 
i nauczycielami. cała społeczność szkolna włączyła się poprzez empa-
tyczne elementu ubioru, empatyczne pogadanki i lekcje z wychowawca-
mi. 
Szkoła w innowacyjny sposób włączyła się również w obchody Świato-
wego dnia zdrowia psychicznego – 10 października. Klasy 4 wraz z wy-
chowawcami oraz pedagogiem i psychologiem szkolnym brały udział 
w programie profilaktyczno-muzycznym ,,Rock z misiem”, Warsztaty te 
oprócz rozwoju twórczości, zainteresowań i sprawczości, miały na celu 
wzmocnienie poczucia własnej wartości, wspieranie komunikacji oraz in-
tegrację zespołów klasowych. Każda z klas stworzyła wyjątkowy i niepo-
wtarzalny zespół muzyczny, wykorzystując potencjał każdego z uczniów. 
uczniowie grali na perkusji, kongach i djembe. Każdy z nich miał swoją 
ważną rolę i zadanie w tworzeniu zespołu i muzyki. 
Podczas Tygodnia dbania o relacje na uczniów czekało wiele różnorod-
nych aktywności, które sprzyjały budowaniu więzi i wzmacnianiu relacji, 
m.in. wspólny taniec podczas przerw przy dźwiękach makareny i belgij-
ki, Dzień Gier Planszowych, aktywności sportowe, wspólne śniadania 
z wychowawcami, czy też Dzień z kocykiem, w kapciach i piżamie. celem 
było nie tylko dbanie o relacje między uczniami i nauczycielami, ale także 
o zdrowie psychiczne całego środowiska szkolnego. To według nas zna-
komity sposób na promowanie pozytywnego klimatu i wsparcia emocjo-
nalnego w szkole.
Kolejną niezwykle ważną inicjatywą był udział placówki w Światowej 
kampanii 19 dni przeciwko przemocy i krzywdzeniu dzieci i młodzieży. 
Kampania ta corocznie w okresie od 1 do 19 listopada jest międzynarodo-

wym wysiłkiem podejmowanym przez organizacje pozarządowe, rządy, 
społeczeństwo obywatelskie, szkoły i inne instytucje. W trakcie kampa-
nii społeczność szkolna włączyła się w jej obchody poprzez pomarańczo-
we elementy w strojach. odbywały się lekcje wychowawcze, pogadanki 
z pedagogiem szkolnym. Podczas lekcji plastyki i godzin wychowawczych 
tworzone były plakaty klasowe dotyczące przeciwdziałania przemocy, 
a na podsumowanie działań profilaktycznych klasy 1-3 wraz z wycho-
wawcami stworzyły ,,łańcuch pomarańczowej mocy” przeciwko przemo-
cy w kształcie ogromnego serca. 
Po zakończeniu kampanii nadszedł czas na obchody międzynarodowego 
dnia praw dziecka, które przebiegały w Szkole Podstawowej w Słupnie 
oczywiście pod znakiem koloru niebieskiego, który widoczny był w stro-
jach uczniów, nauczycieli, na gazetkach i plakatach klasowych. uczenni-
ce klasy 7a dodatkowo wsparły obchody wspaniałą inicjatywą czytania 
swoim kolegom i koleżankom z klas młodszych opowiadań o wartościach 
i prawach dziecka. 

21 listopada, czyli międzynarodowy dzień życzliwości i pozdrowień był 
kolejną doskonałą okazją do promowania pozytywnych wartości wśród 
całej społeczności szkolnej. W szkole szczególnie zwrócona została na to, 
jak ważna jest życzliwość na co dzień oraz to, iż kryje się ona w drobnych 
gestach dnia codziennego, a to znaczący krok w budowaniu atmosfery 
szkoły opartej na szacunku, empatii i współpracy. uczniowie przygoto-
wywali dla swoich kolegów ,,życzliwe serca” z pozdrowieniami i pozytyw-
nymi słowami.
Skuteczność podejmowanych działań profilaktycznych dodatkowo po-

twierdzają osiągnięcia uczniów Szkoły Podstawowej w Słupnie w kon-
kursach jestem ok! dbam o swoje zdrowie psychiczne organizowanym 
przez Szkołę Podstawową im. małego Powstańca w Święcieńcu oraz 
współczesne zagrożenie zdrowia organizowanym przez liceum ogól-
nokształcące z oddziałami Dwujęzycznymi im. Władysława jagiełły 
w Płocku. W pierwszym z nich uczniowie zajęli i miejsce zdobywając naj-
większą liczbę punktów na poszczególnych etapach, z których składał 
quiz tematyczny, zaprojektowanie ulotki profilaktycznej dla swoich ró-
wieśników oraz realizacja zadania kreatywnego– kalambury/pantonima. 
uczniowie przygotowani zostali przez p. e. Kaczorowską, p. m. Wojtylak 
oraz p. m. niedbałę. W drugim konkursie zadaniem uczniów było rozwią-
zanie testu wiedzy z profilaktyki uzależnień i zdrowego stylu życia oraz 
przygotowanie plakatu profilaktycznego, z którymi poradzili sobie świet-
nie uzyskując 2 i 3 miejsce w kategorii klas 7-8. uczniowie przygotowani 
zostali do konkursu przez p. m. Wojtylak.
Zwieńczeniem podjętych do tej pory działań był udział pani pedagog m. 
Wojtylak, pani psycholog W. Skawińskiej oraz wychowawczyni pani K. 
chmielewskiej w konferencji zorganizowanej w ramach kampanii odłącz 
się - połącz się oraz programu re@lnie odpowiedzialni. Tematyka kon-
ferencji skupiała się na różnych aspektach promocji zdrowia psychicznego 
wśród młodych ludzi, obejmując techniki radzenia sobie ze stresem i na-
pięciem, budowanie relacji i motywacji, kontrolę emocji, walkę z prokra-
stynacją oraz problemami depresyjnymi. Wielu wykładowców dzieliło się 
swoją wiedzą i doświadczeniem w pracy z dziećmi i młodzieżą, podkre-
ślając również znaczenie opieki nad dobrym samopoczuciem nauczycieli.

 zespół pomocy psychologiczno-pedagogicznej
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innowacje pedagogiczne

„czekając na dzieŃ babci i dziadka” 
warszTaTy plasTyczne w liszynie

jaki odpoczynek zaproponować uczniom, aby w przerwie międzylek-
cyjnej spędzali czas kreatywnie, zgodnie z zainteresowaniami i pa-
sją, ale równocześnie weszli w interakcję z rówieśnikami? odpowiedź 
nasuwa się sama „aktywne przerwy”. Taneczne przerwy zapocząt-
kowane w Szkole Podstawowej w liszynie mają na celu szerzenie 
wśród uczniów bezpiecznej aktywności fizycznej, kreowanie własnej 
działalności społecznej, zdobywanie doświadczenia w kształtowaniu 
więzi z innymi i aktywizowanie interakcji międzyludzkich, zarówno 
uczniów jak i nauczycieli. najważniejsze jednak zadanie to pokazanie 
dzieciom alternatyw, które zapobiegają uczniowskiej nudzie. Taniec 
to ruch, ekspresja, pobudzenie wydzielania endorfin, przełamywanie 
nieśmiałości, uwolnienie nagromadzonego w ciele napięcia a także 
zwiększanie poczucia własnej wartości i rozwijanie umiejętności in-
terpersonalnych. W naszej szkole szczególnym zainteresowaniem 
cieszył się taniec ludowy zwany „chapelloise” – to właśnie znana nam 
„belgijka”. Wykonuje się ją w parach, aby zintegrować grupę, kroki są 
proste i nieskomplikowane, tak aby każdy mógł się nauczyć i czerpać 
z tańca radość.
 W okresie bożonarodzeniowym czas na przerwach spędza-
liśmy wykonując piosenki świąteczne, zarówno polskie jak i angloję-
zyczne tzw., „karaoke” czyli odtwarzanie znanych utworów z akom-
paniamentem muzycznym. Zachęcaliśmy uczniów do śpiewania, 
a co za tym idzie rozwijania umiejętności wokalnych, wzajemnego 
wsparcia i nawiązywaniu relacji z rówieśnikami. Karaoke w naszej 
szkole pozwoliło na ćwiczenie rozumienia ze słuchu oraz doskona-
lenie akcentu w języku angielskim. Dobieraliśmy muzykę z dbałością 
o repertuar, jakość podkładów muzycznych i bezpieczeństwo treści. 
Dzięki aktywności mieliśmy możliwość twórczo spędzać czas mię-
dzy lekcjami. uczniowie rozwijali kluczowe kompetencje: społeczne 
i komunikacyjne, uczyli się pracy w grupie, integracji z innymi klasa-
mi. Zagospodarowanie przerw wg powyższego pomysłu pozwoliło 
zwiększyć ich atrakcyjność. To nie tylko zabawa, ale także cenna lek-
cja muzyki i współpracy! Wiosną chcielibyśmy powtórzyć naszą akcję 
„aktywnych przerw”.

magdalena kaczorowska

Współpraca wychowawcy z rodzicami to nie tylko wymiana infor-
macji na temat ucznia, ale także podejmowanie wspólnych działań 
ukierunkowanych na wspieranie go we wszechstronnym rozwoju. 
jednym z przykładów inicjatyw z tym związanych w Szkole Podsta-
wowej w liszynie jest realizacja innowacji pedagogicznej „Poznajemy 
zawody” – rozwijanie kompetencji społecznych uczniów klas 1-3”, 
w ramach której odbywają się cykliczne spotkania z rodzicami przy-
bliżającymi uczniom informacje związane z ich zawodem.  
W ostatnim czasie odbyły się również ciekawe warsztaty poprowa-
dzone przez mamę Ksawiera i oliwiera – p. Katarzynę folgier. Pod-
czas warsztatów uczniowie klas 1- 3 przygotowali prezenty dla babci 
i dziadka z okazji ich styczniowego święta. Zadanie nie należało do 
najłatwiejszych. Prezent dla dziadka wymagał przygotowania do-
kładnej instrukcji, która krok po kroku wskazywała czynności pro-
wadzące do wykonania breloczka z metalowych śrubek i nakrętek. 
Dla babci zaproponowano modną bransoletkę z koralików. ile z tym 
było pracy. Wszyscy uczniowie z wielkim zaangażowaniem nawlekali 
drobne elementy na żyłkę, komponując ciekawe rękodzieło. Przygo-
towane prezenty wręczono podczas XXi Spotkania Pokoleń, które 
odbyło się 8 lutego w Szkole Podstawowej w liszynie. 
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szkoła wiejska ale nowoczesna
Święcienieckia edUkacja – jazda konna, sTeam, zajęcia 
z Trenerem personalnym z elemenTami inTegracji sen-
sorycznej
naszą misją jest pokazanie szkoły wiejskiej, jako miejsca w którym 
dzieci odkrywają swoje pasje, a nauka przez zabawę daje założone 
efekty. 
Zatem już od dwóch lat, prowadzimy klasy sprofilowane, jedną 
z nich jest klasa o profilu jazdy konnej. od września, uczniowie klasy 
pierwszej, co czwartek, uczestniczą w zajęciach jazdy konnej. Zajęcia 
prowadzone są w Stajni Victoria, pod okiem instruktora.  Dzieci opa-
nowały stemp i kłus, teraz ćwiczą galop. W opinii instruktora, rosną 
nam przyszli mistrzowie jeździectwa. jazda konna zwiększa pewno-
ści siebie, uczy wrażliwości i pozwala rozładować złe emocje.
nie byłyby rozwoju naszej placówki bez współpracy, zatem współ-
pracujemy z tymi co na nauczaniu znają się najlepiej, mowa o mazo-
wieckim Samorządowym centrum Doskonalenia nauczycieli w Płoc-
ku.  
uczniowie klasy Vi i Viii wzięli udział w STeam-owej (STeam = nauka 
i Technologia, tj. inżynieria i Sztuka, wszystko w oparciu o elementy 
matematyki) lekcji poprowadzonej przez konsultantów mScDn,  pa-
nią annę Krusiewicz i panią małgorzatę Gasik.
nasi uczniowie pracowali projektowo, inspirując się tekstami m.in. T. 
Różewicza, W. chotomskiej przygotowali życzenia dla babć i Dziad-
ków, w tekstach skupili się na potrzebach oraz formach pomocy oso-
bom starszym.
Stworzone podczas zajęć życzenia przybrały formę artystycznych 
kart, a także nagrań w wersji polsko - i anglojęzycznej. uczniowie 
zaprezentowali efekty swojej pracy podczas uroczystości dla babć 
i Dziadków. było to spotkanie w gronie rodziny i przyjaciół, przepeł-
nione miłością i wdzięcznością za trud wychowania. 
a żeby w zdrowym ciele był i zdrowy duch, powstał kolejny projekt 
„W-f z moją panią”. To cykl spotkań z wychowawcami klas, podczas 
których wykonują ćwiczenia, pod okiem wykwalifikowanej trenerki 
personalnej, a zarazem naszej nauczycielki wychowania fizycznego 
pani ilony majewskiej-Dulęba. Wspólnie spędzony czas nauczycieli 
i uczniów na zajęciach sportowych jest bezcenny.
To wszystko i wiele więcej, w szkole wiejskiej w Święcieńcu, Gmina 
Słupno, szkole o wielkim sercu i ogromnych możliwościach, gdzie 
uczymy uczniów wiary we własne możliwości i rozwijamy ich talenty. 
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zabawy sensoryczne
w „niezapominajce”

 „Czego nie ma najpierw w zmysłach, 
tego nie ma później w umyśle”

M. Montessori

Tego jeszcze u nas nie było! 29 lutego w Samorządowym Przedszko-
lu „niezapominajka” odbyły się i warsztaty sensoryczne dla dzieci. 
W warsztatach brały udział dwie grupy przedszkolne: „malinowa” 
oraz „niebieska”, które realizują program własny dotyczący zmy-
słów pt. „Kolorowa przystań”. Program obejmuje zabawy z zakresu 
plastyki sensorycznej rozwijającej zmysły u dziecka w wieku przed-
szkolnym. Dlaczego akurat SenSoRyKa? Stymulowanie integracji 
sensorycznej u dzieci jest bardzo ważne.  mózg odbiera, rozpoznaje, 
segreguje, interpretuje oraz integruje informacje docierające poprzez 
zmysły dziecka wraz z doświadczeniami. Dlatego stymulowanie 
zmysłów i bezpośrednie doświadczanie wywiera tak istotny wpływ 
na harmonijny rozwój. Warsztaty sensoryczne stanowią naturalną 
okazję do zabaw i ćwiczeń angażujących zmysły.
nauczyciele w naszym przedszkolu zwracają szczególną uwagę na 
udział w wielu atrakcyjnych projektach edukacyjnych oraz tworzeniu 
programów własnych dla dzieci. bardzo ważnym aspektem naszej 
pracy z dziećmi jest stwarzanie warunków do indywidualnego rozwo-
ju uzdolnień i zainteresowań naszych wychowanków. 
inspiracją do napisania i wdrożenia programu pt. „Kolorowa przy-
stań” była fascynacja plastyką sensoryczną jako metodą z holistycz-
nym podejściem integrującym wszystkie zmysły, a także rozwój 

mowy, świadomości i przestrzeni. Treści zawierają działania ukie-
runkowane na rozwój zmysłów, kreatywności i wsparcia umiejętno-
ści motoryki małej z wykorzystaniem różnorodnych mas, substancji 
i faktur plastycznych. Ważnym aspektem programu jest rozwój sty-
mulacji dotykowej podczas twórczych zabaw dziecka. celem progra-
mu jest stworzenie dziecku warunków harmonijnego rozwoju, który 
odpowiednio pobudzany daje efekty w przyszłości stymulując różne 
sfery. Dzieci, które mają możliwość doświadczania i eksperymento-
wania łatwiej radzą sobie w późniejszych latach szkolnych, a nawet 
dorosłych. Warto podkreślić, że dla ogólnego prawidłowego rozwoju 
dziecka niezbędne jest znaczenie każdego zmysłu. Dzieci na co dzień 
poznają świat poprzez zmysły, dlatego tak ważne jest, aby mogły jak 
najwięcej doświadczać - zatem dotykać, czuć, słyszeć, smakować. 
motywem przewodnim naszych i warsztatów była wizyta u polar-
nych misiów. na dzieci z gr. „malinowej” i „niebieskiej” czekało wafel-
kowe igloo, chrupiące polarne misie, jogurtowy śnieg i galaretkowa 
kra. Dobrzy obserwatorzy mogli dostrzec także ryżowe rybki. na po-
czątek dzieci poznały historię zagubionych misiów oraz dowiedzieli 
się kilka ciekawostek o antarktydzie. Przedszkolaki na warsztatach 
mogły zjadać, deptać, rwać a nawet rzucać.  Radości z ubrudzonych 
nóg i rączek, a nawet twarzy nic nie zastąpi. jak wiadomo brudne 

dziecko - szczęśliwe dziecko. Warsztaty zakończyły się szaleństwem 
pod ciepłym prysznicem. były to nasze pierwsze warsztaty. cały 
czas się uczymy, wyciągamy wnioski, robimy wszystko, by pozytyw-
nie wpłynąć na rozwój naszych dzieci. 
Dzieci z najmłodszej grupy „limonkowej” również realizują program 
pt. „Kolorowa przystań”. ostatnio brały udział w zajęciach z wyko-
rzystaniem farb, kulek hydrożelowych oraz galaretki . największą 
frajdę przyniosły zabawy z kulkami hydrożelowymi. niezwykłą cie-
kawość wzbudziło zjawisko powiększania się kulek w wyniku dodania 
wody. Kolejną zabawą było wyjmowanie skarbów z galaretki. malo-
wanie paluszkami po folii było dla dzieci bardzo interesujące, doznały 
własnej mocy sprawczej i obserwowały efekty wspólnych działań. 
badały konsystencję, miękkość i gęstość farby.
Zajęcia z integracji sensorycznej to wspaniała zabawa, która przy-
nosi dzieciom wiele korzyści i radości. Do zobaczenia na kolejnych 
zajęciach.

joanna jeziorska
sylwia więcek-jarząbkowska

sylwia dymek
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#gminaniezwykłychlUdzi
Gminę Słupno tworzą ludzie, którzy swoją pasją, pracą i działaniem 
wyróżniają nas wśród innych miejsc w powiecie. W ostatnim nume-
rze rozpoczęłam cykl opowiadań o takich mieszkańcach. Ponieważ 
spotkał się on z ogromnym zainteresowaniem czytelników postano-
wiłam w tym numerze wspomnieć o kolejnych. Tym razem niezwy-
kłych ludzi znalazłam w nowym Gulczewie. Razem z Wójtem marci-
nem Zawadką postanowiliśmy osobiście poznać ich zainteresowania.
barTosz koŚciUk - uczeń ii klasy lo im. marsz. Stanisława mała-
chowskiego, uczy się w klasie o profilu matematyczno-fizyczno-in-
formatycznym. jego największą pasją jest modelarstwo. jednak nie 
jest to zwykłe modelarstwo. interesuje się kolejkami i jest jedynym 
tego typu pasjonatem w powiecie płockim. Dodatkowo mieszka 
w nowym Gulczewie w Gminie Słupno – Gminie niezwykłych ludzi.
jak to się zaczęło? W wieku 11 lat dostał na święta pierwszą swo-
ją kolejkę. To właśnie wtedy się zaczęła największa pasja. Pierwsza 
zabawa odbywała się, oczywiście, po dywanie w pokoju, potem kole-
jek przybywało. aż wreszcie powstał pomysł na prawdziwą makietę 
kolejową. Razem z tatą stworzyli do tego miejsce w garażu. W spe-
cjalnym programie do przetwarzania makiet powstał projekt od zera: 
mosty, rzeki, rozjazdy, rodzaje torów i kolejek. Potem stworzyli arku-
sze, które ułożyli z dokładnością co do jednego milimetra na specjal-
nie przygotowanych stołach. Sami tworzą ziemię, torowisko, wzgó-
rza i budynki oraz mosty a nawet trawę. Dziś makieta, może jeszcze 
nie dokończona, wygląda imponująco. cały czas budują ją i ulepszają. 
Sterowanie makiety odbywa się za pomocą smartfona. W specjalnej 
aplikacji można sterować naraz czterema kolejkami. Dodatkowo jest 
możliwość prezentowania dźwięku, świateł. Powstają perony, które 
bartosz sam wypala laserem. To tylko jedna z wielu pasji młodego 
mieszkańca nowego Gulczewa. Posiada ploter, na którym graweruje 
i robi różnego rodzaju gadżety np. kalendarze, skarbonki, breloczki, 
zakładki, przyborniki i ozdoby. jego makieta kolejkowa wzięła udział 
w szkolnym konkursie „Perły małachowianki” – w ubiegłym roku 
zdobył wyróżnienie, ale w tym roku już wygrał pierwsze miejsce. 
jego kolejną pasją jest również muzyka, śpiewa w szkolnym chórze 
„minstrel”.
co dalej? bartosz interesuje się również polityką. jak sam opowie-
dział posiada dużą wiedzę w zakresie historii współczesnej. jednak 
w przyszłości chce zostać architektem infrastruktury. Pasjonują go 
drogi i mosty, dlatego myśli o swojej przyszłości tylko pod tym ką-
tem. my trzymamy kciuki za jego marzenia i wierzymy, że się spełnią.

lUcyna małolepsza - nauczycielka na emeryturze, która w  2017 
roku napisała książkę dla dorosłych „czarny kot w walizce”.
co panią zainspirowało? najważniejsze to mieć otwarty umysł, nie 
dać się zamknąć w jakąś klatkę. Ważne, żeby interesować się wielo-
ma rzeczami. największą moją pasją jest edukacja. To moja miłość 
i to się już nie zmieni. a książka, którą napisałam jest związana z tą 
edukacją. uczyłam na wszystkich poziomach. Kiedy odeszłam na 
emeryturę to brakowało mi tylko etapu edukacji przedszkolnej. Dla-
tego wtedy poszłam uczyć w borowiczkach, wtedy języka rosyjskie-
go. Zaproponowałam Pani dyrektor naukę takiego języka. i chociaż 
nie była optymistycznie nastawiona do tego pomysłu to postanowi-
łyśmy że zrobimy kilka lekcji próbnych. i po tej lekcji próbnej zgłosiło 
się 50-cioro dzieci. no i tak było przez dwa lata. a opowiadam o tym 
dlatego, że moją pierwszą zasadą życiową jest: iść na wojnę z nudą 
szkolną. niestety, polska szkoła jest w dużej części nudna. najbar-
dziej interesowało mnie to, żeby uczyć ciekawie, mówić ciekawie, 
pokazywać ciekawie. a moim konikiem w edukacji jest kreatywność. 
i to realizowałam w szkole nr 6 w Płocku. Dzięki mojemu zaangażo-
waniu cała szkoła zdobyła taki tytuł: Szkoła wspierająca uzdolnie-
nia. W planie były lekcje kreatywności, czyli np. matematyka, polski, 

kreatywność.
co na tych lekcjach było? Właśnie uczyliśmy się kreatywności, czyli 
jak znajdować rozwiązania nietypowe, nie bać się tych rozwiązań. nic 
nie mogło być źle, bo każde rozwiązanie jest „jakieś” czyli jakąś dro-
gą do wyjścia. lekcje odbywały się poza ławką szkolną: na dworze, 
w różnych miejscach, z różnymi ludźmi ciekawymi. Robiliśmy to po to 
aby nie było nudno. chcieliśmy nauczyć ale nie schematem.
no to nawiążmy do książki. Któregoś dnia zapytałam uczniów: czy 
wiedzą jak powstaje książka. i wtedy okazało się , że oni nie mają 
o tym pojęcia. Ktoś powiedział, że trzeba ściąć drzewo co też nie było 
głupie. już wtedy chodził mi po głowie zamysł stworzenia książki 
lekkiej, gdyż jestem postrzegana jako osoba poważna a moją mocną 
stroną książki jest dowcip. i jak się zorientowałam, że uczniowie nie 
wiedzą jak powstaje książka to był to element projektu edukacyjne-
go, żeby pokazać uczniom jak powstaje. Książka jest dla dorosłych 
ale dzieci szły jej śladem. najpierw kontakt ze mną czyli autorem, po-
tem wydawnictwo, drukarnia, dystrybucja, hurtownia książek. mie-
liśmy telespotkanie z człowiekiem z „Radia dla ciebie” z centralnej 
rozgłośni. Tłumaczył nam jak powstają audiobooki. Dzieci poznawa-
ły cały ten proces. Z tego też powstał film „jak powstaje książka”, 
które teraz jest materiałem edukacyjnym o czytelnictwie.
skąd tytuł na książkę? czarny kot to pech. W walizce, bo chodzi 
o podróże. czyli jest to książka o pechu w podróży zabawnie ujęty 
temat. Z książki można się dowiedzieć różnych ciekawych rzeczy, 
szczególnie o podróżach dalekich i bliskich: chiny, indie, białoruś, 
Polska. można przeczytać jak chińczyk otwiera restaurację i serwuje 
potrawy w reklamówkach, albo jak zatrułam cały poligon wojska oraz 
różne zabawne historie pechowe. Za to mąż jest pasjonatem foto-
grafii i dużo zdjęć w książce jest jego autorstwa. Zatem reasumując: 
czytajcie moją książkę i bawcie się dobrze przy tej lekturze.
a jak się pani mieszka w słupnie? mieszka mi się cudownie. Korzy-
stam z tego co gmina nam proponuje: chodzę na angielski, na ćwicze-
nia. Za chwilę będziemy mieć nową drogę. Więc nigdzie nie mogłoby 
być nam lepiej.
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zbigniew paliwoda – mieszkaniec nowego Gulczewa, który od 
czterech lat kolekcjonuje bursztyny. Zbiera je nie na plaży w Koło-
brzegu tylko na giełdach lub w internecie. jakiś czas temu choroba 
zatrzymała go w domu. i żeby nie siedzieć przykutym do łóżka po-
stanowił znaleźć nową pasję. okazało się, że ten kamyk, który jest 
spotykany nad morzem, może być niezwykle fascynujący. Pan Zbi-
gniew wyszukuje różnego rodzaju bursztyny nieoszlifowane na całym 
świecie. W swojej kolekcji ma również bursztyny z inkluzją. Siedząc 
w domu szlifuje je specjalnym papierem ściernym, następnie tworzy 
przepiękne ozdoby. W jego kolekcji można znaleźć korale, pierścionki, 
bransoletki i wiele innych tworzyw. To jest właśnie niezwykłe zajęcie. 
Wiele osób dziś tworzy biżuterie z gotowych produktów. natomiast 
mieszkaniec naszej gminy kupuje „surowy produkt” – kamień, który 
przerabia w ozdoby. Warto zajrzeć do Pana Zbigniewa aby obejrzeć 
jego piękną produkcję.
jan walUŚ – historyk, pasjonat dziejów naszej gminy i nie tylko. 
Znany jest z wielu publikacji zamieszczanych również w naszym biu-
letynie. Razem z synem Konradem pozbierali swoją kolekcje monet 
i środków płatniczych aby wystawić ja w muzeum. Do końca marca 
można ją zobaczyć w muzeum w Wyszogrodzie. ale tym, którzy nie 
zdążą obiecujemy, że już niedługo planujemy zorganizować wystawę 
w Słupnie.
czasem nawet nie wiemy, że mieszka obok ktoś z ciekawą pasją czy 
pracą. Przecież to zwykły sąsiad, mieszkaniec naszej gminy. Wszyscy 
jesteśmy niezwykli bo nasze działania sprawiają że się wyróżniamy. 
Pokażmy je innym. Zachęcam do kontaktu: gazeta@slupno.eu
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Środowiskowy Dom Samopomocy w Słupnie rozpoczął swoją działalność 
w listopadzie 2004 roku. Dom jest placówką pobytu dziennego. Zajęcia 
odbywają się od poniedziałku do piątku w godzinach od 7.00 do 15.00. 
Środowiskowy Dom Samopomocy dysponuje samochodem, którym co-
dziennie dowożeni są uczestnicy na zajęcia w ŚDS i odwożeni po zajęciach 
do domów. uczestnictwo w zajęciach jest bezpłatne.
Wiodącym celem Środowiskowego Domu Samopomocy jest zapewnie-
nie opieki osobom potrzebującym, pełnego uczestnictwa w życiu spo-
łecznym w rodzinie i środowisku a także zapobieganie i likwidowanie 
czasowej bądź trwałej niezdolności do życia w społeczeństwie.
ośrodek urządzony jest odpowiednio do potrzeb osób niepełnospraw-
nych, posiada przystosowane sale do prowadzenia zajęć terapeutycz-
nych. Placówka dysponuje bardzo dobrym wyposażeniem pracowni spe-
cjalistycznych oraz sprzętem do rehabilitacji.
 W ośrodku organizowane są wyjazdy na zawody sportowe, zajęcia re-
kreacyjne na świeżym powietrzu oraz turnieje np: sportowe i warcabo-
we. W ofercie domu są również wycieczki krajoznawcze ,wyjazdy do kina, 
teatru itp. Ponadto cyklicznie organizowane są spotkania integracyjne, 
zabawy karnawałowe, spotkania urodzinowe i imieninowe uczestników, 
spektakle teatralne, warsztaty integracyjne z dziećmi ze szkół i przed-
szkoli, imprezy okolicznościowe (Wigilia, śniadanie Wielkanocne, Dzień 
Kobiet, Dzień matki, Walentynki i inne).

Z uczestnikami pracuje zespół wspierająco-aktywizujący w skład które-
go wchodzą: Kierownik, instruktorzy Terapii Zajęciowej, Terapeuci, fizjo-
terapeuta, Psycholog i asystent osoby niepełnosprawnej.
Dom zapewnia właściwą i fachową opiekę w ramach prowadzonych tre-
ningów:
•	trening	funkcjonowania	w	codziennym	życiu,
•	trening	umiejętności	interpersonalnych	i	rozwiązywania	problemów,
•	trening	umiejętności	komunikacyjnych,
•	trening	spędzania	wolnego	czasu,
•	trening	umiejętności	praktycznych,
•	poradnictwo	psychologiczne,
•	pomoc	w	załatwianiu	spraw	urzędowych,
•	pomoc	w	dostępie	do	niezbędnych	świadczeń	zdrowotnych,
•	terapia	ruchowa.
Działania prowadzone są w 5 pracowniach:

kUlinarnej
 Zajęcia prowadzone są pod opieką instruktora z wykorzystaniem nie-
zbędnego sprzętu gospodarstwa domowego. W ramach pracowni kuli-
narnej przygotowywany jest gorący posiłek dla wszystkich uczestników 
według wcześniej przygotowanego jadłospisu. uczestnicy poznają nowe 
przepisy kulinarne, uczą się układania jadłospisu, umiejętności praktycz-
nych w zakresie obróbki i przygotowywania artykułów spożywczych, 
podstaw dobrego zachowania się przy stole, obsługi sprzętu aGD, do-
skonalenia umiejętności dokonywania zakupów oraz organizowania uro-
czystości okolicznościowych. Zajęcia kulinarne uczą uczestników samo-
dzielności w dziedzinie zaspokajania podstawowych potrzeb życiowych. 
Wpływają korzystnie na samopoczucie, wzmacniają poczucie własnej 
wartości i wiarę w swoje możliwości.

krawiecko-gobeliniarskiej
 Zajęcia polegają na poszukiwaniu i rozwijaniu zainteresowań uczest-
ników w kierunku obsługi maszyn do szycia, kroju oraz czytania form 
i oznakowania w krawiectwie. Rozwijana jest wrażliwość estetyczna 
poprzez usprawnianie umiejętności manualnych, doskonalenie kojarze-
nia, spostrzegania, percepcji wzrokowo-ruchowej oraz wspomagania 
wyobraźni. Prowadzone są zajęcia z zaradności życiowej: prasowanie, re-
peracja odzieży, nauka i doskonalenie technik wyszywania i haftowania, 
wykonywanie przedmiotów użyteczności codziennej: fartuszki, rękawi-
ce kuchenne, poduszki, zasłonki i firanki, serwetki , broszki dekoracyjne 
z filcu oraz materiałów ozdobnych. Szyte są zabawki i maskotki – szma-
cianki. na drutach dziergane są skarpety, rękawiczki, kapcie i kamizelki. 
Przygotowywane są kostiumy do przedstawień, wykonywane są ozdoby 
świąteczne oraz dekoracje pomieszczeń.

arTysTycznej i wiTrażU
 Głównym zadaniem w tej pracowni  jest rozwijanie uzdolnień 
i zainteresowań uczestników Domu, pobudzanie ich wyobraźni twórczej, 
podtrzymywanie oraz usprawnianie zdolności manualnych, koordynacji 
wzrokowo –ruchowej. W trakcie zajęć uczestnicy posługują się różnorod-
nymi materiałami takimi jak: farby plakatowe, farby akrylowe, farby do 
szkła, kredki ołówkowe, pastele, bibuła, plastelina, modelina, glina, masa 
solna a także materiałami naturalnymi jak szyszki, jarzębina czy suszone 
kwiaty. Wykorzystują różnorodne techniki np. szkicowanie, rysowanie, 
malowanie, wycinanie, klejenie oraz zdobnictwo.

sTolarsko-rzeŹbiarskiej
 W pracowni powstają wyroby użyteczności dekoracyjnej jak również 
wykonywane są prace użyteczności funkcjonalnej. W ramach stolarni 
uczestnicy biorą czynny udział przy wykonywaniu prac remontowych 
oraz napraw sprzętu znajdującego się w Środowiskowym Domu Samo-
pomocy jak również w jednostkach sąsiadujących (żłobek, biblioteka, 
cus itp.)Różnorodność działań pozwala doskonalić warsztat techniczny 
i twórczy, usprawniać koordynację wzrokowo ruchową. Terapia prowa-
dzona w tej pracowni, to głównie
czynności związane z wykonywaniem prac w drewnie, z nabyciem samo-
kontroli tempa pracy, posługiwania się mechanicznymi oraz ręcznymi na-
rzędziami do obróbki drewna i materiałów drewnopodobnych. Wykony-

wane czynności mają na celu osiągnięcie przez uczestników maksymalnej 
samodzielności i zaradności wynikającej z życia codziennego.
 

Usprawniania rUchowego
 Terapia realizowana jest podczas zajęć prowadzonych przez fizjotera-
peutę. Zakres i poziom dostosowany jest do indywidualnych możliwo-
ści psychofizycznych uczestników, stanu zdrowia i zaleceń lekarskich. 
Terapia ruchowa – rehabilitacja obejmuje gimnastykę poranną, spacery, 
marsze, jazdę na rowerze stacjonarnym, rotor, steper, ćwiczenia czynne 
w odciążeniu- ugul, masaż klasyczny i relaksacyjny, nordic walking, ćwi-
czenia relaksacyjne przy muzyce oraz zajęcia na basenie w formie aqua- 
arerobiku oraz cykliczne wyjazdy na inhalacje do groty solnej.
 

W sezonie od wiosny do późnej jesieni prowadzone są również zajęcia 
z horTikUloTerapii zwaną również terapią ogrodniczą, wykorzystuje 
kontakt z przyrodą w celach leczenia stanów obniżonego nastroju, depre-
sji czy osób cierpiących na stany lękowe. Ta forma psychoterapii pozwala 
na wyciszenie, poukładanie myśli poprzez konieczność skupienia na pra-
cy, która sprawia przyjemność i relaksuje. W najbardziej pracochłonnym 
i intensywnym okresie robimy rosady, sadzimy, siejemy i przygotowuje-
my nasz ogród warzywny i tereny zielone przyległe do naszego domu, 
które są pielęgnowane całym rokiem w ramach hortikuloterapii. nabyte 
umiejętności i pomysły realizowane w ramach terapii zajęciowej uczest-
nicy wykorzystują często w swoich środowiskach domowych.
Dom oferuje również wsparcie poprzez poradnictwo psychologiczne – 
prowadzenie indywidualnych i grupowych rozmów i konsultacji z uczest-
nikami domu , współpracę z instruktorami w zakresie współtworzenia 
i weryfikacji planów postępowania wspierająco – aktywizującego, stwa-
rzanie warunków do nabycia, podtrzymywania i rozwijania u uczestników 
umiejętności i kompetencji niezbędnych do samodzielnego życia.
Wsparcie terapeutyczne prowadzone poprzez psychologa obejmuje na-
stępujące obszary:

dom, w kTórym dobrze się czUjemy
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- usprawnianie procesów poznawczych,
- usprawnienia w zakresie funkcjonowania emocjonalnego, motywacyj-
nego,
- pomoc w problemach opiekuńczo – wychowawczych,
- przeciwdziałanie i rozwiązywanie konfliktów wśród uczestników,
- psychoedukacja.



biuletyn informacyjny Gminy SŁuPno 22 oŚWiaTa

 Wójt Marcin Zawadka z pracownicami Urzędu Gminy w Słupnie

Mieszkańcy Gminy Słupno

od lewej: Radni Gminy Słupno: Paweł Baranowski,
Małgorzata Sawicka, Agnieszka Karpińska-Rosiak

występ z okazji Dnia Kobiet Wicemarszałek Wiesław Raboszuk razem z kandydatami do Rady 

Powiatu: Katarzyną Zawadką i Wojciechem Januszewski-Bablikow

Wójt Marcin Zawadka i Wicemarszałek Wiesław Raboszuk składają życzenia na scenie

kandydatki do Rady Gminy Słupno: Anna Robakiewicz i Agnieszka 

Stasiak rozdają słodkie upominki

Od lewej: kandydatki do Rady Gminy Słupno: Anna Robakiewicz i 
Agnieszka Stasiak, Wicemarszałek Wiesław Raboszuk, Wójt Marcin 

Zawadka, kandydatka do Powiatu Płockiego Katarzyna Zawadka

Dzień Kobiet w naszej Gminie zawsze obchodzimy wyjątkowo. nie-
zwykli ludzie naszej gminy, to również niezwykłe Kobiety z Gminy 
Słupno.
8 marca w Szkole Podstawowej w Słupnie, jak co roku, odbył się fan-
tastyczny koncert. W tym roku wspominaliśmy przeboje anny jantar 
– najwspanialszej piosenkarki 20-tego wieku. Wójt marcin Zawadka 
razem z Wiesławem Raboszukiem -Wicemarszałkiem Wojewódz-
twa mazowieckiego złożyli życzenia Kobietom, które przybyły na 
wieczorne wydarzenie. na scenie towarzyszyła im bożena Wernik 
– Dyrektor GoK w Słupnie. natomiast zespół „Retrospekcja” umilił 
nam czas swoją wspaniałą aranżacją znanych piosenek. Wszyscy ba-
wili się doskonale. na zakończenie każda Pani otrzymała kwiatka od 
Wójta marcina Zawadki, Wicemarszałka Wiesława Raboszuka oraz 
Radnego Pawła baranowskiego. jednak ten dzień nie był tylko świę-
tem kobiet. mężczyźni przy wyjściu otrzymali słodkie upominki z rąk 
kobiet ze Stowarzyszenia „nasza Gmina Słupno”. Pan Wójt podzię-
kował swojej żonie Katarzynie inicjatorce pomysłu, która pomyślała 
o męskiej części świętowania. Warto zaznaczyć, że co roku koncert 
organizowany przez Gminny ośrodek Kultury w Słupnie cieszy się 
ogromnym zainteresowaniem. W tym roku bezpłatne bilety rozeszły 
się  w jeden dzień. Dziękujemy za Waszą obecność. 

/mk/

gmina słUpno jesT kobieTą


